
 Protokół Nr  XXIX/2008
sesji Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach 

w dniu 27 sierpnia 2008 r.
w sali tarnogórskiego Ratusza godz. 9.30

1. Otwarcie sesji.

2. Przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 25-26 czerwca oraz 2 lipca br.

4. Część informacyjna.

5. Interpelacje – I część.

6. Uchylenie Uchwały Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie określenia 

zasad nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu 

na okres dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Jerzego 

Węgielskiego.

8. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej 

w Tarnowskich Górach w  okręgu wyborczym Nr 3.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  uchwale  budżetowej  na  2008  rok  wraz 

z autopoprawką.

10.Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  i  objęcia  udziałów 

w podwyższonym kapitale  zakładowym spółki  działającej  pod firmą Pałac w Rybnej 

Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach.

11.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tarnowskie 

Góry dla Gminy Herby poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 15 

sierpnia 2008 r.

12.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tarnowskie 

Góry dla Gminy Koszęcin poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 

15 sierpnia 2008 r.

13.Projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku 

wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym własności gminy.

14.Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  uchwały  Nr  VIII/71/2007  Rady  Miejskiej 

w  Tarnowskich  Górach  z  dnia  12  marca  2007.  w  sprawie  przystąpienia  Gminy 

Tarnowskie  Góry  do  Norweskiego  Mechanizmu  Finansowego  i  Mechanizmu 

Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego. 
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15.Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  użytkowego 

usytuowanego w Tarnowskich Górach przy ulicy Piłsudskiego 6.

16.Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty  przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu  mieszkalnego  w budynku  przy  ulicy  Krakowskiej  17  w Tarnowskich 

Górach.

17.Projekt  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Tylnej 1A w Tarnowskich Górach.

18.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz 

najemców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Ks.  Wajdy  3  w  Tarnowskich 

Górach.

19.Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz 

najemców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Wyspiańskiego  22,  22a 

w Tarnowskich Górach.

20.Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej

 będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

21.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  na  czas  nieoznaczony  nieruchomości 

gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry, położonej przy ulicy Skórki 5 

 w Tarnowskich Górach.

22.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej  pn.  „  Zakład  Lecznictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na 

likwidacji  Przychodni  Nr  3  w  Bytomiu  przy  ul.  Arki  Bożka  15a,  Przychodni  Terapii 

Uzależnienia  od  Alkoholu  i  Współuzależnienia  w Bytomiu  przy  ul.  Arki  Bożka  15a, 

Przychodni  Nr 4 w Bytomiu przy pl.  Wolskiego 4,  Przychodni  Nr 9  w Bytomiu przy 

ul. Cyryla i Metodego 38.

23.Projekt chwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu 

dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki  zdrowotnej  pn. 

„ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”, polegającej na likwidacji Przychodni 

Nr  2  w Bytomiu  przy ul.  Strzelców Bytomskich  9,  Przychodni  Nr  6  w Bytomiu  przy 

ul.  Orzegowskiej  52a  i  ul.Zabrzańskiej  8  i  Przychodni  Nr  13  w  Bytomiu  przy 

ul. Piłsudskiego 84.

24.Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej  pn.  „  Zakład  Lecznictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na 

likwidacji  Przychodni  Nr  1  w  Bytomiu  przy  ul.  Piłsudskiego  67,  Przychodni  Nr  8 
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w Bytomiu przy ul. Stolarzowickiej 108, Przychodni Nr 11 w Bytomiu przy ul. Tysiąclecia 

3, Przychodni Nr 12 w Bytomiu przy ul. Szymały 122b oraz Przychodni Medycyny Pracy 

w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 67.

25.Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji EDUKACJI, KULTURY 

I SPORTU.

26.Projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Komisji d/s RODZINY, 

ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

27.Projekt  uchwały  w  sprawie  uzupełnienia  składu  osobowego  Komisji  BUDŻETU 

I FINANSÓW.

28.Sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ za okres I półrocza 2008r.

29.Projekt  uchwały w sprawie planu pracy Komisji  REWIZYJNEJ na okres II  półrocza 

2008 roku.

30.Interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dyskusja ogólna.

Ad. 1

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  chwilą  skupienia otworzył  obrady 

XXIX  sesji  Rady Miejskiej  w  Tarnowskich  Górach,  a  następnie  na  podstawie  listy 

obecności   stwierdził  prawomocność obrad i powitał gości przybyłych na dzisiejszą sesję.

Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował 

o  potrzebie  zmian  w  dzisiejszym  porządku  obrad  i  zaproponował  wprowadzić  do 
porządku obrad następujące zmiany:

– pkt 5 porządku obrad otrzyma nazwę: „Interpelacje – I część”;

– pkt  6:  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXIII/243/2008  z  dnia  2 

kwietnia 2008r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości 

oraz  ich  wydzierżawiania  lub  najmu  na  okres  dłuższy  niż  trzy  lata  lub  na  czas 

nieoznaczony.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK zgłosił  wniosek 

o wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy 
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finansowej  z  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  dla  Gminy  Koszęcin  poszkodowanej 

w wyniku  przejścia  trąby  powietrznej  w  dniu  15  sierpnia  2008  r.  Udzielona  pomoc 

w wysokości 20.000 zł przeznaczona byłaby dla sołectwa Rusinowice, gdzie zniszczeniu 

uległy 43 budynki, na wskutek przejścia trąby powietrznej. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  wycofał  z  porządku  obrad  sesji 

projekt uchwały  w sprawie zmiany Statutu Gminy Tarnowskie Góry przyjętego Uchwałą 

Nr VII/61/2007 Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach z dnia 28 lutego 2007r. 

Radny Stanisław KOWOLIK:   „wnoszę, aby obecny pkt 25, który brzmi: „sprawozdanie 
z działalności  Komisji  REWIZYJNEJ  za  okres  I  półrocza  2008r.” skreślić  z  porządku 
dziennego, ponieważ Radni nie otrzymali sprawozdania. Mój drugi wniosek dotyczy pkt 26 
w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008 roku. Chciałbym 
zwrócić uwagę, że Komisja BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO nie wyraziła  
opinii na temat tego projektu, ponieważ Przewodniczący Komisji nie był przygotowany. Nie 
znając opinii Komisji, Wysoka Rada nie jest w stanie kompetentnie zająć się tym tematem.  
Cieszę  się,  że  Pan  Przewodniczący  po  raz  kolejny  wycofuje  ten  niedopracowany,  
bałaganiarski projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Gminy Tarnowskie Góry, którego 
autorem Pan Przewodniczący do końca nie jest. Wnoszę, żeby do tego projektu uchwały  
więcej nie wracać, ponieważ uzasadnienie opiera się jedynie na argumencie, że zmiana ta  
jest wymuszona instalacją nowego oprzyrządowania nagłaśniającego. Zwracam uwagę, 
że od kilku miesięcy działamy w nowych warunkach technicznych i dobrze dajemy sobie  
radę. A to znaczy, że uzasadnienie do projektu uchwały staje się nieaktualne. A więc cały  
projekt traci podstawę. 
Mój kolejny wniosek sprowadza się do projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu  
Radnego  Piotra  SZCZĘSNEGO. Tematem  tym  zajmowaliśmy  się  w  lipcu.  Pan 
Przewodniczący GARUS zawnioskował o przekazanie tego projektu do Komisji Rewizyjnej  
i Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO. Co Pan Przewodniczący zrobił,  
by  wykonać  wolę  Rady?  Jaki  jest  wynik  działań  Pana  Przewodniczącego?  W  moim 
przekonaniu  powinien  znaleźć  się  w  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie 
wygaśnięcia mandatu Radnego Piotra SZCZĘSNEGO. Powinien on być głosowany po 
wyrażeniu opinii przez Komisję Rewizyjną i Komisję BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU 
PRAWNEGO(...)”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI zgłosił następujące wnioski:

1. Projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok Rada Miejska 

rozpatrzy wraz  z autopoprawką.

2. Wprowadzić do porządku obrad (pkt 10) projekt uchwały w sprawie podwyższenia 
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kapitału  zakładowego  i  objęcia  udziałów w podwyższonym kapitale  zakładowym 

spółki  działającej  pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach.

Radny Stanisław KOWOLIK złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad (w  pkt 

7)  projektu uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Piotra 

Szczęsnego,  który  został  przedłożony  przez  Burmistrza  Miasta  na  XXVII  sesji  Rady 

Miejskiej. 

Radny  Krzysztof  SZNAJDER zawnioskował  o  przyjęcie  pkt  25  porządku  obrad. 

Następnie poinformował, że przyjęcie Planu Komisji REWIZYJNEJ  na okres II półrocza 

2008  roku,  jest  niezbędne  do  rozpatrzenia  wniosku  Pana  Wicerzewodniczącego 

ŚLEPACZUKA w sprawie zbadania sprawy odwołania Radnego Piotra SZCZĘSNEGO. 

Ponadto  na  dzisiejszą  sesję  zostało  przygotowane  sprawozdanie  z  pracy  Komisji 

REWIZYJNEJ za okres I półrocza 2008r.

Radny Franciszek  NOWAK poprosił  o  wskazanie  źródła  finansowego  pokrycia  kwoty 

pomocy dla Gminy Koszęcin. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poprosił Burmistrza Miasta 

o zaproszenie Prezesa Spółki Pałac w Rybnej Sp.  z o.o. w trakcie prac nad projektem 

uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  i  objęcia  udziałów 

w podwyższonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą Pałac w Rybnej Spółka 

z ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą  w  Tarnowskich  Górach.  Następnie 

poinformował, że w projekcie uchwały celowo nie zostało podane źródło finansowania, by 

móc ją wskazać w trakcie rozpatrywania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „czy  Komisja  BUDŻETU  I  FINANSÓW  rozpatrywała 

wnioskowany przez Burmistrza Piotra SKRABACZEWSKIEGO projekt uchwały w sprawie 

podwyższenia  kapitału  zakładowego  i  objęcia  udziałów  w  podwyższonym  kapitale 

zakładowym  spółki  działającej  pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach?”
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Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przypomniał,  że  w chwili  obecnej 

składane są wnioski do porządku obrad. Następnie poddał pod głosowanie przedstawione 

wnioski.

Wniosek nr 1: pkt 5 porządku obrad otrzyma nazwę: „Interpelacje – I część”.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  12  Radnych,  przeciw  –  4  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek nr 2:  wprowadzić do porządku obrad  projekt uchwały w sprawie uchylenia 
Uchwały Nr  XXIII/243/2008  z  dnia  2  kwietnia  2008r.  w  sprawie  określenia  zasad 
nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na 
okres dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  16  Radnych,  przeciw  –  5  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek nr 3: wprowadzić do porządku obrad  projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy  finansowej  z  budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  dla  Gminy  Koszęcin 
poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008 r.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  19  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek  nr  4: wycofać  z  porządku  obrad  sprawozdanie  z  działalności  Komisji 
REWIZYJNEJ za okres I półrocza 2008r.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  12  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek nr 5:  wycofać z porządku obrad  projekt uchwały w sprawie planu pracy 
Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008 roku.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  10  Radnych,  przeciw  –  12  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek nr 6: wprowadzić do porządku obrad projekt uchwały w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu radnego Piotra Szczęsnego.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  9  Radnych,  przeciw  –  12  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 1 Radny.
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Radny Franciszek NOWAK złożył wniosek formalny o wyłączenie funkcji automatycznego 

liczenia głosów w programie HD System, z  uwagi  na rozbieżności wyników pomiędzy 

automatycznym, a ręcznym liczeniem głosów. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poprosił  Kierownika  Biura  Rady 

Miejskiej  o  wyłączenie  tej  funkcji  z  systemu  HD  System.  Następnie  poddał  pod 

głosowanie:

Wniosek nr 7 o  rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2008 

rok wraz z autopoprawką.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  22  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Wniosek  nr  8 wprowadzić  do  porządku  obrad  projekt  uchwały  w  sprawie 
podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym  spółki  działającej  pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach.
Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  22  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych.

Za  przyjęciem  w  całości  zaproponowanego  porządku  obrad  głosowało  –  13 
Radnych, przeciw – 9 Radnych, od głosu wstrzymało się – 0 Radnych.  Porządek 
obrad został przyjęty, jak w pkt 1 – 30, str. 1 – 3 niniejszego protokołu.

Ad. 3
Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie protokół  z sesji Rady Miejskiej 

Nr XXVII/2008 z dnia 25-26 czerwca oraz Nr XXVIII/2008 z dnia 2 lipca br.

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  –  20  Radnych,  przeciw  –  0  Radnych, 

od  głosu  wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Protokół  został  przez  Radę  przyjęty  
jednogłośnie.
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Ad. 4

Część informacyjna Przewodniczącego Rady Miejskiej:
– w dniu 12 czerwca  otrzymałem pismo Przewodniczącego Zarządu Opatowice Pana 

Józefa Karpińskiego wyrażające sprzeciw mieszkańców w sprawie planów sprzedaży 

boiska przy świetlicy w Opatowicach z przeznaczeniem na działki budowlane. Kolejne 

pismo  od  mieszkańców  w  tej  sprawie  wpłynęło  25  czerwca. Odpowiedzi  udzielił 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr Skrabaczewski , dnia 26 czerwca 2008r..

– w  dniu  19  czerwca  otrzymałem  e-maila  w  j.angielskim  w  sprawie  wrześniowego 

wyjazdu do Kutnej Hory.

– w dniu 24 czerwca  otrzymałem pismo NSZZ Solidarność dotyczące nie  wyrażenia 

zgody  na  zmianę  wypowiedzenia  zmieniającego  Panu  Jerzemu  Dobrowolskiemu 

zatrudnionemu  w A.I.G.  S.A. W  dniu  30  czerwca  otrzymałem kolejne  pismo  NSZZ 

Solidarność dotyczące akcji protestacyjnej przy Parku Wodnym.

– w dniu 30 czerwca otrzymałem informację od Radnej Alicji Kosiby-Lesiak na spotkanie 

z mieszkańcami w TCK.

– w  dniu  1  lipca  otrzymałem  korespondencję  Spółdzielni  Rzemieślniczej 

„Wielobranżowa” na temat przetargów w Urzędzie Miejskim Tarnowskie Góry /sprawa 

dotyczy remontu budynku przy ulicy Odrodzenia 9/.

– w  dniu  2  lipca  otrzymałem  od  Biura  Turystycznego  „ED-FEL”  propozycję 

zorganizowania konkursu na najlepszą pamiątkę naszego regionu.

– w dniu 7 lipca otrzymałem prośbę Buddyjskiego Związku Karma Kagyu

o  poruszenie  na  Sesji  Rady  Miejskiej  kwestii  dotyczącej  odstąpienia  od 

przeprowadzenia przetargu w związku ze sprzedażą lokalu przy ulicy Legionów 15.

– w  dniu  8  lipca  otrzymałem  informację  od  Burmistrza  Miasta  w  sprawie  zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Dzielnicy Bobrowniki Śląskie - 

Wschód

– w dniu 8 lipca  Lukas Bank zwrócił  się z prośbą o umożliwienia wglądu do danych 

znajdujących się  w ewidencji  działalności  gospodarczej. 17  lipca  otrzymałem opinię 

prawną Kancelarii Radców Prawnych „PROBITAS” w przedmiotowej sprawie

– w  dniu  11  lipca  wpłynęło  pismo  Stowarzyszenia  Miłośników  Ziemi  Tarnogórskiej 

dotyczące  wizualizacji  koncepcji  rewitalizacji  ulicy  Krakowskiej  nawiązującej  do 

przesłania „MIASTA SREBRA 4 ŻYWIOŁY”. Dnia 23 lipca otrzymałem pismo z Muzeum 

Tarnogórskiego  w  sprawie  rewitalizacji  ulicy  Krakowskiej  zaproponowanej  przez 
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Stowarzyszenia  Miłośników  Ziemi  Tarnogórskiej  potrzeb  lokalizacyjnych  Muzeum. 

Muzeum proponuje, aby zaadaptować budynek przy ulicy Ogrodowej na jego potrzeby.

– w  dniu  14  sierpnia  wpłynęło  pismo  Pani  Haliny  Grabałowskiej  wnuczki  Pana 

Augustyna Karczmarka dotyczące staranie się o nadanie nazwy ulicy w Tarnowskich 

Górach nazwiskiem dziadka-powstańca

– w dniu  14  sierpnia  otrzymałem pismo mieszkańców bloków Nr  55  i  57  przy ulicy 

Słoneczników w Tarnowskich Górach z podziękowaniem za  informację o potwierdzeniu 

decyzji dotyczącej sprzedaży mieszkań oraz z prośbą o dalsze informacje dotyczące 

zasad  i  konkretnego  terminu  odsprzedaży.  Prośba  lokatorów  o  wyremontowanie 

zasobów  mieszkaniowych  w  zakresie  ocieplenia,  wymiany  instalacji  wodnej, 

elektrycznej i gazowej a także wymiany stolarki okiennej /lokatorzy dodali, że okolice ich 

bloków są w fatalnym stanie/.

– w  dniu  20  sierpnia wpłynęła  informacja  z  Muzeum  Tarnogórskiego  kierowana  do 

Przewodniczącej  Zarządu  Dzielnicy  Pani  Ireny  Rolek  o  organizowanym  10 

jubileuszowym konkursie plastycznym pod nazwą „Najpiękniejsza tarnogórska szopka 

bożonarodzeniowa”  z  prośbą  o  ufundowanie  nagrody  przez  Radę  Dzielnicy 

Śródmieście – Centrum

– w dniu 20 sierpnia otrzymałem zaproszenie Senatora RP Kazimierza Jaworskiego na 

II Ogólnopolską Pielgrzymkę Samorządowców oraz ma Uroczystą Mszę Świętą, która 

zostanie  odprawiona  o  godzinie  11:00   /zaproszenia  dla  chętnych  są  do  odebrania 

w Biurze Rady Miejskiej/.

– w  dniu  22  sierpnia  otrzymałem  e-mail  z  prośbą  o  pomoc  mieszkańcom  Gminy 

Kruszyna, którzy ucierpieli w wyniku przejścia trąby powietrznej. 22 sierpnia otrzymałem 

również  e-maila  od  Wójta  Gminy  Mykanów  Krysztofa  SMELI  z  prośbą  o  pomoc 

poszkodowanym mieszkańcom Gminy. Numery konta oraz dane kontaktowe znajdują 

się w Biurze Rady Miejskiej.

– w dniu  22  sierpnia  do  Biura  Rady Miejskiej  wpłynął  e-mail  od  Pani  Ewy PYTASZ 

w sprawie  oferty  szkoleniowej  Ośrodka  Kształcenia  Samorządu  Terytorialnego  im. 

Waleriana Pańki.

– w dniu 25 sierpnia otrzymałem e-maila od Radnego Miasta Poznań Macieja ZAWIEJI 

dotyczące  nielegalnego  instalowania  masztów  telefonii  komórkowych  na  terenach 

zamieszkałych przez duże skupiska ludności.
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INFORMACJA BURMISTRA MIASTA
z działalności wydziałów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych Gminy 
w okresie od dnia 24.06.2008r. - 26.08.2008r. 

Wydział Inwestycji i Remontów:
Trwają  roboty  przy  budowie  Skate  Parku.  Zakończenie  zadania  zgodnie  z  umową 

przewidywane jest na wrzesień.

Ze  względu  na  brak   ofert  na  przetargu  w dniu  30.07.2008r.   dotyczącym remontu 

elewacji  budynku  przy  ulicy  Sienkiewicza 2,  zdecydowano  o  powtórzeniu  zamówienia. 

Ponowny przetarg w dniu 26.08.2008r. 

Wykonano  remont  dachu  nad  pomieszczeniem gospodarczym  przy  budynku  MOPS-u 

przy ul. Bytomskiej 15. 

Zakończono I etap budowy skweru przy zbiegu ulic: Witosa, Ks. Renka i Spokojnej.

Zakończono remont elewacji Pałacu w Rybnej. Dobudowano taras górny do budynku od 

strony północnej.

Zakończono remont niższych dachów budynku Klubu Sportowego w Strzybnicy. Obecnie 

trwa remont pomieszczeń szatni, łaźni, pomieszczenia trenera i magazynu.

Zakończono budowę kanalizacji sanitarnej do budynków przy ul. Zagórskiej 30-38.

Zakończono budowę kanalizacji deszczowej przy ul. Zagórskiej 87 i 93.

Trwają prace budowlane przy przebudowie placu zabaw przy ul. Sobieskiego. Wykonany 

zostanie I etap zadania.

Trwają roboty przy budowie boiska wielofunkcyjnego przy SP Nr 10.

W wyniku przetargu nieograniczonego wyłoniono wykonawcę boiska wielofunkcyjnego 

przy Gimnazjum  Publicznym Nr 2.

Odbył  się   ponowny  przetarg  na  wykonanie  kolejnego  etapu  remontu  budynku  TS 

„Gwarek”.  Pierwszy  przetarg  został  unieważniony  z  powodu  braku  ofert.  Natomiast 

w drugim  postępowaniu  najtańsza  oferta  przekraczała  ilość  posiadanych  środków, 

w związku z czym wystąpiono  o zwiększenie planu finansowego na tym zadaniu.  

W dniu 22.08.2008r. wyłoniono wykonawcę dokumentacji projektowych oświetlenia ulic: 

Opatowickiej, Sielanki, Płuczki, Królowej Jadwigi i Kopalnianej.

W dniu 20.08.2008 r. w wyniku przetargu nieograniczonego wyłoniono wykonawcę bieżni 

i skoczni przy Gimnazjum Nr 4.

Wydział Gospodarki Nieruchomościami:
Sprzedano:
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 Lokal użytkowy usytuowany w Tarnowskich Górach w budynku przy ulicy Sienkiewicza 

4 za kwotę: 342.500 zł (przetarg),

 Lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ulicy Korczaka 9 w Tarnowskich Górach 

za kwotę: 24.810 zł (sprzedaż na rzecz najemcy).

Przygotowano postanowienia w sprawie:

1. Rozłożenia na raty ceny nieruchomości gruntowej położonej przy ulicy Miodowej,

2. Sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej przy ulicy Przedwiośnie w drodze 

przetargu ustnego ograniczonego do właścicieli nieruchomości,

3. Sprzedaży lokalu mieszkalnego usytuowanego w budynku przy ulicy Krakowskiej  17 

w Tarnowskich Górach,

4. Sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  usytuowanego  w  budynku  przy  ulicy  Tylnej  1A 

w Tarnowskich Górach,

5. Sprzedaży  lokali  mieszkalnych  usytuowanych  w  budynku  przy  ulicy  Ks.  Wajdy  3 

w Tarnowskich Górach,

6. Oddania w wieczyste użytkowanie ułamkowej części działki gruntowej umożliwiającej 

lepsze  funkcjonowanie  Wspólnoty  Mieszkaniowej  przy  ulicy  Bema  10,  12,  14,  16 

w Tarnowskich Górach,

7. Zmiany terminu trwania prawa użytkowania wieczystego działki położonej przy ul. Bema 

10, 12, 14, 16 w Tarnowskich Górach,

8. Sprzedaży  w  drodze  I  przetargu  ustnego  nieograniczonego  nieruchomości 

zabudowanej położonej   w Tarnowskich Górach przy ulicy Ogrodowej 1,

9. Przeznaczenia do dzierżawy części nieruchomości położonych: przy ul. Górnej (pow. 25 

m2),  ul. Zielonej (120 m2), Kombatantów (pow. 700 m2), Skarżyńskiego (pow. 43 m2), 

ul. Piłsudskiego (70 m2), ul. Zagórskiej (pow. 220 m2), Piotra Skargi (pow. 105 m2),

10.Oddania  w  dzierżawę  nieruchomości  gruntowej  niezabudowanej  położonej  przy 

ul. Sobieskiego w drodze przetargu ustnego,

11.Rezygnacji Gminy z prawa pierwokupu nieruchomości (6 postanowienia).

 Zawarto 25 umów dzierżawy na łączną powierzchnię 16.61.62 ha.

 Przygotowano wykazy nieruchomości przeznaczonych do zbycia:
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1)  nieruchomości  gruntowe niezabudowane położone w rejonie  ulicy.  Chmielewskiego-

Bystrama oraz ulicy Królowej Jadwigi,

2) lokal mieszkalny usytuowany w budynku przy ulicy Korczaka 9 w Tarnowskich Górach.

Wydano:

22 zawiadomień o nadaniu numerów porządkowych nieruchomości,

2 postanowienia o rozgraniczeniu nieruchomości.

4 decyzję o wszczęciu postępowania rozgraniczeniowego,

20 postanowień opiniujących podziały nieruchomości, 

25 decyzji zatwierdzających projekty podziału nieruchomości,

50 zgód na wejście w teren,

4 zgody na korzystanie z dróg gminnych,

7 zgód na wycinkę drzew.

Nabyto do zasobu Gminy w formie aktu notarialnego grunt o pow. 242 m2 za kwotę: 5.000 

zł pod przepompownię ścieków w rejonie ulicy Grzybowej. 

Dokonano zamiany gruntów pomiędzy Panem Mariuszem Salinger, a Gminą Tarnowskie 

Góry:

nabyto grunty o pow. 808 m2 za cenę 45.604 zł,

zbyto grunt o pow. 812 m2 za cenę 45.829 zł.

Ustanowiono  służebność  na  rzecz  VATTENFALL  DISTRIBUTION  POLAND  S.A. 

(ul. Staropolska).

Przesłano do Wojewody Śląskiego w celu wydania decyzji komunalizacyjnych 5 wniosków 

dla nieruchomości stanowiących własność Skarbu Państwa na łączną pow. 0.53.63 ha. 

Na podstawie decyzji Starosty Tarnogórskiego wypłacono 5 odszkodowań za grunty zajęte 

pod drogi gminne: ul. Hallera, Bończyka i Siewierska – o pow. 0.06.47 ha na łączną kwotę: 

43.269,37 zł. 

Gmina  nabyła  na  podstawie  decyzji  Wojewody  Śląskiego  grunty  o  pow.  2.79.18  ha 

(decyzje komunalizacyjne).

Miejski Zarząd Ulic i Mostów:

W ramach bieżącego utrzymania jezdni i chodników wykonano:
- wykonanie  remontów   chodników w ciągu  ulic:  Ks.  Lewka,  Niedziałkowskiego, 

Kombatantów,  Słoneczników,  Kurka,  Świdra,  Strzelców  Bytomskich, 

Roździeńskiego,
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- wykonanie  remontów  cząstkowych  nawierzchni  jezdni  dróg  gminnych  masą 

asfaltobetonową w ulicach: Litewska, Poczdamska, Bałkańska, Łotewska, Włoska, 

Francuska,  Saperów,  Szwedzka,  Niedziałkowskiego,  Szczygłów,  Pomorska, 

Doniecka, Morcinka, Chopina, Kopernika, Miodowa, Św.Jana, Kolorowa, Młodości 

Pogodna, Zaciszna, Słoneczników, Lotników, Tuwima, Tołstoja, Polarna, Dymarska, 

Szymanowskiego,  Sempołowskiej,  Czołgistów,  Sorychty,  Liściasta,  Laryszowska, 

Wiejska,  Wolskiego,  Batorego,  B.Śmiałego,  Główna,  Kalinowa,  Kazimierza 

Wielkiego,  Kurka,  Sikorskiego,  P.Skargi,  Ks.Sojki,  Staffa,  Strzelnicza,  Topolowa, 

Zwycięstwa,  Szczęść Boże,  Nowa, Dolomitów, Staszica,  Kolejarzy,  Maszynistów, 

Opatowicka, Lipowa, Klonowa, Korczaka, Równoległa, Wojska Polskiego, Opolska, 

Gruzełki, Broniewskiego, Cmentarna, Leśna, Fabryczna, Andersa, Ligonia, Bema, 

Opolskiego, Nałkowskiej,  Łowieckiej, Weneckiej, Rucianej, Św. Katarzyny, Cebuli, 

Żwirki i Wigury, Oświęcimskiej, Polnej, Siewierskiej, Sosnowej, Stawowej, Andersa, 

Korfantego,  Mokrej,  Reymonta,  Monte  Cassino,  A.  Zawiszy,  Pułaskiego, 

Kraszewskiego,  Kombatantów,  Proletariackiej,  Solskiego,  Hagera,  Karłowicza, 

A. Krajowej, Kanałowej, Westerplatte, Chemików, Okrężnej

- bieżące  utrzymanie  oznakowania  pionowego  w  ulicach  :  1-go  Maja,  Nowa,  B. 

Śmiałego, Długa, Niedziałkowskiego, Pionierska, A.Krajowej, Siewierska, Doniecka, 

Husarska, Strawińskiego, Karłowicza,  Szybów, 3-go Maja, Andersa, Górnicza, P. 

Skargi,  Chemików, Dolna,  Lewka,  Królika,  Hallera,  Zielona,  K.Miarki,  Szwedzka, 

Francuska,  Estońska,  Żwirowa,  Gliwicka,  Sojki,  Strzybnicka,  Tylna,  Przepiórek, 

Opolska, Bałkańska

- wykonanie  oznakowania  poziomego  ulic:  malowanie  przejść  dla  pieszych, 

malowanie linii  i znaków na jezdniach

- wprowadzenie zmian w organizacji ruchu:

 ustawienie lustra drogowego w rejonie skrzyżowania ulic Hallera i Zielonej,

 wyznaczenie  przejścia  dla  pieszych  w  rejonie  skrzyżowania  ul.  K.Miarki 

z ul.Piastowską, 

 wyznaczenie  miejsca  postojowego  dla  osób  niepełnosprawnych  na 

ul. Szwedzkiej,

 ustawienie znaków A-18b „dzikie zwierzęta” na ul. Chemików,

 wprowadzenie znaków B-35 „zakaz postoju” wraz z tablicami informacyjnymi 

w rejonie ulic Dolnej, ks. Lewka, T. Królika.

W ramach robót remontowych i inwestycyjnych:
- odnowa nawierzchni bitumicznych-nakładki ochronne na jezdniach dróg gminnych :
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 ul. Szczęść Boże na odc. od  ul. Nowej do ul. Dolomitów,

 ul. Jaworowa na odc. od ul. Waliski do ul. Niemcewicza

 ul.  Kombatantów na odc. od Zagórskiej do Proletariackiej

  ul.  Szymanowskiego na odc. od Tołstoja do Łownej

  ul.  Niedziałkowskiego na odc. od Skrzypczyka do Repeckiej

  ul.  Słoneczników na odc. od Miodowej w kier. bloków

  ul.  Kurka na odc. od Korola do Prochowej

  ul.  Moniuszki na odc. od Lasowickiej do Częstochowskiej

  ul.   Świdra odc. od Powstańców Śl. do Okrzei

  ul.  Siwcowa na odc. od Kanałowej do ostatniej posesji

  ul.  Sienna na odc. od  Strzeleckiej do Odrodzenia

-  nakładki  asfaltobetonowe  tymczasowe  na  drogach  gminnych  -  zadanie  w  trakcie 

realizacji, wykonano nakładki na drogach:

c) ul. Borówkowa

d) ul. Słomianka

e)  ul. Polarna

f)  ul. Towarowa

Przebudowa ul. Węgierska, Duńska, Hiszpańska w Tarnowskich Górach” - zadanie 
w trakcie realizacji 
-   Ogłoszono przetargi na wykonanie dokumentacji na zadania:  
     - Budowę chodnika w ul. Andersa w Tarnowskich Górach

- Budowę fragmentu ul. Prusa w Tarnowskich Górach

- Budowę ulic Nowa, Szarych Szeregów w Tarnowskich Górach

- Budowę ul. Ściegiennego w Tarnowskich Górach

W ramach bieżącej działalności Miejskiego Zarządu Ulic i Mostów:
-    Zlecono wykonanie uproszonych dokumentacji projektowych  na zadania: 

- Remont chodnika w ciągu ul. Andersa w Tarnowskich Górach

- Remont ul. Bałkańskiej w Tarnowskich Górach

- Remont ul. Św. Katarzyny w Tarnowskich Górach

- Remont ul. Kolejarzy w Tarnowskich Górach

Biuro Strategii i Rozwoju:

• Otrzymano informację, że złożony  w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki 

Działanie 9.1 Wyrównywanie szans edukacyjnych i zapewnienie wysokiej jakości usług 

edukacyjnych  świadczonych  w  systemie  oświaty,  Podziałanie  9.1.1  Zmniejszanie 
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nierówności  w  stopniu  upowszechnienia  edukacji  przedszkolnej  w  Województwie 

Śląskim  wniosek  pt.  „Przedszkole  bawi  i  edukuje,  gdy  rodzic  pracuje”,  przeszedł 

pozytywnie ocenę formalną, nadano mu numer ewidencyjny 7170 oraz zarejestrowano 

w Krajowym Systemie Informatycznym. 

• Otrzymano informację o dofinansowaniu zadania pt. „Monitoring wizyjny 

w  szkołach  i  placówkach”  w  ramach  Rządowego  programu  wspierania  w  latach 

2007-2009  organów prowadzących  w  zapewnieniu  bezpiecznych  warunków  nauki, 

wychowania  i  opieki  w  publicznych  szkołach   i  placówkach.  Dofinansowanie 

w wysokości 13.341 zł otrzymało Gimnazjum nr 2 w Tarnowskich Górach.  

• Prace  nad  przygotowaniem  dokumentów  zgodnie  z  harmonogramem  do  realizacji 

i wdrożeniem  zadania  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki 

(Nr 1/POKL/9.4/2008)  pt. „Nauczyciel się uczy. Podnoszenie kwalifikacji tarnogórskiej 

kadry  oświatowej”,  które  otrzymało  dofinansowanie.  Przygotowanie  harmonogramu 

składania sprawozdań i  sporządzania wniosków o płatność. Do Projektu przystąpią 

nauczyciele tarnogórskich placówek oświatowych. 

• Współpraca  z  komórkami  Urzędu  Miejskiego  oraz  Tarnogórskimi  Placówkami 

Oświatowymi  przy  realizacji  zadania  „Sport-  Dlaczego  Nie?”-  Program  aktywizacji 

sportowej dzieci i młodzieży z tarnogórskich szkół podstawowych i gimnazjów, które 

otrzymało dofinansowanie ze środków Funduszu Zajęć Sportowo- Rekreacyjnych dla 

Uczniów. 

• Prace nad przygotowywaniem dokumentu tj. Studium Wykonalności pt. „Rewitalizacja 

Pałac w Rybnej wraz z otoczeniem na cele kulturalne”. Pozyskiwanie i kompletowanie 

informacji  niezbędnych  do  przygotowania  Studium  Wykonalności,  które  jest 

wymaganym  załącznikiem  do  złożenia  wniosku  i  ubiegania  się  o  dofinansowanie 

w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Śląskiego. 

• Otrzymano informację o zwiększeniu planu dotacji celowej gminie na realizację w 2008 

roku zadań w ramach rządowego Programu na rzecz społeczności romskiej w Polsce. 

• Trwają prace nad projektem Silesia Net. Uczestnictwo w spotkaniach i uzgodnienia 

z partnerami zasad realizacji zadania. 

• Współpraca z Urzędem Marszałkowskim Województwa Śląskiego w zakresie budowy 

infrastruktury szerokopasmowej. 

• Prace nad aktualizacją Wieloletniego Planu Inwestycyjnego Miasta Tarnowskie Góry 

na lata 2008-2010. 
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Zespół ds. Realizacji Projektu pn. Budowa kanalizacji  sanitarnej 
i deszczowej w Tarnowskich Górach:

W dniu 24.06.2008r. w siedzibie NFOŚiGW w Warszawie zostały podpisane dwie umowy:

Umowa pożyczki na kwotę 57 mln zł. na sfinansowanie pierwszej części Projektu pn. 

„Budowa kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych – I 

Faza”.

Pre – umowa dot. przygotowania wniosku  do Komisji Europejskiej – II Faza Projektu.

W  dniu  07.07.2008r.  złożono  wniosek  do  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach o udzielenie pożyczki w wysokości 7,9 

mln zł. W chwili obecnej trwa procedura weryfikacji w/w wniosku.

Postanowieniem Nr 1105/2008 Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry z dnia 17.07.2008r. 

powołano Pana Marka Połulicha na Pełnomocnika ds. Realizacji  Projektu pn. „Budowa 

kanalizacji sanitarnej i deszczowej oraz oczyszczalni ścieków komunalnych w Tarnowskich 

Górach – II Faza”.

Opracowanie i przekazanie do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego oraz Narodowego 

Funduszu  Ochrony  Środowiska  (z  kopią  do  Ministerstwa  Środowiska)  odpowiedzi  na 

pytania  Komisji  Europejskiej  z  dnia  27.06.2008r  nt.  udziału  prywatnego  operatora 

Projektu.

Opracowanie  i  przekazanie  do  NFOŚiGW  Informacji  Beneficjenta  o  stanie 

przygotowania projektu indywidualnego do realizacji za miesiąc czerwiec i lipiec 2008 dla I 

i II Fazy Projektu. 

Postanowieniem Nr 1137/2008 Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry z dnia 05.08.2008r. 

powołano  Pana  Wojciecha  Mrozowskiego  na  Zastępcę  Pełnomocnika  ds.  Realizacji 

Projektu  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach – I Faza”.

Postanowieniem Nr 1138/2008 Burmistrza Miasta Tarnowskie Góry z dnia 05.08.2008r. 

powołano  Pana  Wojciecha  Mrozowskiego  na  Zastępcę  Pełnomocnika  ds.  Realizacji 

Projektu  pn.  „Budowa  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  oraz  oczyszczalni  ścieków 

komunalnych w Tarnowskich Górach – II Faza”.

W dniu 08.08.2008r. wyłoniono wykonawcę Kontraktu nr 6 „Opracowanie dokumentacji 

projektowej rozbudowy i modernizacji kanalizacji sanitarnej, ogólnospławnej, deszczowej 

w zlewni „Repty” i „Leśna” .

W dniu 22.08.2008r. wyłoniono wykonawcę Kontraktu nr 3 „Inżynier Kontraktu”.

Trwa postępowanie  przetargowe na  wyłonienie  Wykonawcy Kontraktu  nr  2  „Budowa 

16



Centralnej Oczyszczalni Ścieków”

Wszczęto  postępowanie  przetargowe  na  wyłonienie  wykonawcy  Kontraktu  Nr  1A 

„Modernizacja  i  rozbudowa  systemu  kanalizacji  sanitarnej  i  deszczowej  w  zlewni 

Centralnej  Oczyszczalni  Ścieków” poprzez umieszczenie  w Dzienniku  Urzędowym Unii 

Europejskiej.

Wydział Architektury:

Ι. Zestawienie  wniosków,  które  wpłynęły  do  Wydziału  Architektury 
w poszczególnych sprawach:

1. o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowaniu terenu - 109 wniosków,

2. o wydanie zaświadczeń o braku m.p.z - 69 wniosków,

3. o wydanie wypisu i wyrysu z tekstu planu - 15 wniosków,

4. o przeniesienie lub zmianę decyzji - 12 wniosków.

II.  Załatwianie spraw bieżących:

1. Przygotowano  i  wydano  111  decyzji  o  warunkach  zabudowy  i  zagospodarowaniu 

terenu.

2. Wnioski  w  sprawie  uzyskania  zaświadczenia  o  braku  miejscowego  planu 

zagospodarowania przestrzennego oraz wnioski o uzyskanie wypisu i wyrysu z planu 

załatwiane są na bieżąco.

3. W toku postępowania znajdują się obecnie 132 sprawy.

III. Sprawy dodatkowe:
1. Wyłożenie do publicznego wglądu projektu zmian „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego” dla dzielnic południowych miasta Tarnowskie Góry,

2. Przyjmowanie uwag do wyłożonego projektu „Studium...”,

3. Przesłanie  do  organów  uzgadniających  i  opiniujących  kompletu  dokumentacji 

dotyczącej  przygotowanego  projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  oraz  projektu  zmian  „Studium...”  dla  dzielnic  południowych  miasta 

Tarnowskie Góry,

4. Wystąpienie do organów uzgadniających i opiniujących z informacją o przystąpieniu do 

sporządzania projektu 4 zmian miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla dzielnicy Bobrowniki Śl. - Wschód, 

5. Opracowanie mapy zagrożeń gminy Tarnowskie Góry.

Wydział Gospodarki Miejskiej

1. Przeprowadzono zbiórkę odpadów wielkogabarytowych. Zebrano 1997 m3 odpadów.
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2. Zlikwidowano  kolejnych  8  dzikich  wysypisk,  z  których  usunięto  175  m3   odpadów. 

W bieżącym roku łącznie usunięto 495 m3 odpadów.

3. Wykonano remont kapitalny budynku mieszkalnego przy ul. Witosa 3. Zakres remontu 

obejmował: pokrycie dachowe, termoizolację wraz z malowaniem elewacji,  wymianą 

stolarki  okiennej  i  drzwiowej,  oraz  remont  klatki  schodowej  z  wymianą  instalacji 

elektrycznej. 

4. W  okresie  tym  zamiatano  po  raz  trzeci  ulice  we  wszystkich  dzielnicach.  Obecnie 

rozpoczęto zamiatanie kolejne. 

5. Ustawiono dodatkowo 3 szt nowych słupów ogłoszeniowych w dzielnicach: Bobrowniki 

Śląskie, Osada Jana, Oś. Przyjaźń.  

Wydział Ochrony Środowiska
1.  Wydano  decyzje  o  środowiskowych  uwarunkowaniach  dla  następujących 

przedsięwzięć:

-  budowa drogi publicznej  w Tarnowskich Górach Lasowicach, łączącej ul.  Nakielską 

z osiedlem Andersa wraz z miejscami parkingowymi, chodnikami i pasem rowerowym,

- przebudowa skrzyżowania ulic Gliwickiej – Legionów – Wyszyńskiego w   Tarnowskich 

Górach.

2. Zwrócono się do Starosty Tarnogórskiego o zaopiniowanie projektu Programu ochrony 

środowiska  gminy  Tarnowskie  Góry  na  lata  2008-2011.  Zarząd  Powiatu  zaopiniował 

powyższy projekt pozytywnie.

W  terminie  od  24  lipca  do  22  sierpnia  przeprowadzono  postępowanie  z  udziałem 

społeczeństwa dla powyższego projektu. Nie zostały wniesione żadne uwagi i wnioski.

3.  Zakłady  Chemiczne  „Tarnowskie  Góry”  w  Tarnowskich  Górach   w  likwidacji  – 

zwałowisko Nr 1:

W  odpowiedzi  na  wezwanie  w  sprawie  dostarczenia  w  terminie  do  31  lipca  2008r. 

harmonogramu prac  polegających  na usunięciu  odpadów zalegających  na  zwałowisku 

nr 1,  Zakłady  Chemiczne  „Tarnowskie  Góry”  w  Tarnowskich  Górach  w  likwidacji 

poinformowały, że nie są w stanie zrealizować powyższego obowiązku oraz przekazały 

kopię  wniosku  złożonego do  Samorządowego  Kolegium Odwoławczego  w Katowicach 

o stwierdzenie nieważności decyzji dotyczącej nakazu usunięcia odpadów 

-  przesłano do Krajowego Rejestru Sądowego w Gliwicach pismo procesowe w  sprawie 

niewykreślenia  z  rejestru  Zakładów  Chemicznych  „Tarnowskie  Góry”  w  Tarnowskich 

Górach  z  uwagi  na  fakt  niewykonania  decyzji  dotyczącej  nakazu  usunięcia  odpadów 
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z terenu zwałowiska nr 1.

4. W zakresie decyzji na usunięcie drzew i krzewów, wydano m.in. decyzję:

• dla GDDKiA w Katowicach na usunięcie 21 szt.drzew i krzewów o pow.225m2, które 

kolidowały  z planowanymi robotami w ramach zadania „Remont nawierzchni drogi 

krajowej nr 11 odcinek Tworóg – Tarnowskie Góry, od km 570+260 do km 572+290” 

(remont Obwodnicy)

• 2 decyzje naliczające opłatę za usunięcie drzew, którą odroczono na okres 3-lat pod 

warunkiem:  przesadzenia  30  szt.  drzew,  które  kolidowały  z  budową  zakładu 

produkcyjnego  f-my  „MARBACH  POLSKA”  w  Tarnowskich  Górach  (wysokość 

odroczonej  opłaty  15.120,20  zł.)  oraz  dokonania  nowych  nasadzeń  w  związku 

z usunięciem 3 szt .drzew kolidujących z planowaną budową myjni samochodowej na 

terenie  Jednostki  Wojskowej  w Tarnowskich  Górach  przy ul.  Opolskiej  (wysokość 

odroczonej opłaty 203.866.26zł.).

• Przesłano  do  Samorządowego  Kolegium Odwoławczego  w Katowicach  odwołanie 

od decyzji  wymierzającej  administracyjną  karę  pieniężną  za  usunięcie  bez 

wymaganego  zezwolenia  drzewa  gat.  grochodrzew  rosnącego  na  terenie 

nieruchomości położonej w Tarnowskich Górach przy ul. Szwedzkiej 2, w wysokości 

5.434,86 zł.

5. W ramach realizacji III etapu Programu ONE, rozliczono w WFOŚiGW część pierwszej 

transzy pożyczki w kwocie 598.285,28 zł oraz pozyskano drugą transzę pożyczki w kwocie 

608.500,00  zł.  Pozyskane  środki  pozwoliły  na  zmodernizowanie  90  obiektów  oraz 

zapłacenie wystawionych przez Wykonawców faktur.

Przyjęto 13 wniosków mieszkańców o udział w Programie ONE. 

Miejska Spółka Wodna zakończyła prace zaplanowane  do wykonania w I półroczu  2008r. 

w ramach składki członkowskiej, polegające na wykoszeniu i bieżącym utrzymaniu rowów 

odprowadzających wody opadowe z gruntów gminnych. 

W wyniku przeprowadzonego przetargu wyłoniono wykonawcę na remont drogi polnej 

stanowiącej przedłużenie ulicy Brzozowej w dzielnicy Repty Śl. na odcinku 900 m wraz 

z odtworzeniem rowu przydrożnego.

W ramach zawartych umów na konserwację niskiej zieleni miejskiej wraz z konserwacją 

infrastruktury,  parków  i  miejsc  pamięci  narodowej  realizowano  prace  w  zakresie 

konserwacji zieleni i infrastruktury,  w tym min. 

-  bieżące  prace  pielęgnacyjno-porządkowe  na  zieleńcach  w  parkach  oraz  w  pasach 

drogowych dróg miejskich; 
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- remont krzyża Powstańców Śląskich przy ul. Gliwickiej w Reptach Śląskich;

- zakup i obsadzenie kwiatami 3 sztuk wież kwiatowych na płycie Rynku;

- wycinka i cięcia pielęgnacyjne drzew w tym min. wycinka drzew w szkole podstawowej 

nr 10  przy ul.  Kochanowskiego w ilości  12szt.,  na  terenie  gminnym przylegającym do 

ul. Repeckiej 5szt., w Bobrowniach – Szkoła Podstawowa Nr 11 w ilości 13 szt.

- cięcia pielęgnacyjne drzew w pasie drogowym Al. Kwiatów, Szkolnej, Polarnej, Wiśniowej 

i Bałtyckiej oraz  w obrębie  placu targowego przy ul. Szymały o łącznej ilości 240 sztuk.

W  ramach  zawartych  umów  na  utrzymanie  Parku  w  Reptach  realizowano  prace 

w zakresie konserwacji zieleni i infrastruktury, w tym m.in.:

- bieżące prace pielęgnacyjno-porządkowe;

- wykonanie i ustawienie 2szt. tablic dotyczących ochrony przyrody;

- wycinka suchych drzew i wyrób drewna o łącznej ilości 117 szt.

W ramach Programu Edukacji Ekologicznej Gminy Tarnowskie Góry:

-   wspólnie  z  Przedsiębiorstwem Wodociągów i  Kanalizacji  Sp.  z  o.o.  w Tarnowskich 

Górach wydano drukiem 2 plakaty laureatów konkursu „Woda to życie – Nasza woda jest 

zdrowa”;

-  wydano drukiem 2 ulotki o tematyce ekologicznej: „Dzikie wysypiska” i „Pies w mieście” 

(100% dotacja WFOŚiGW) oraz zlecono dodruk albumu „Tarnowskie Góry. Przyroda”;

-   wykonano  torby  bawełniane  -  ekologiczne  z  logo  Programu  Edukacji  Ekologicznej 

Gminy Tarnowskie Góry oraz adresem strony internetowej miasta,

-  w  budynku  urzędu  przy  ul.  Sienkiewicza  2,  Wydział  prowadzi  Kącik  ekologiczny, 

w którym zamieszczane  są  informacje  ekologiczne  dla  mieszkańców i  odwiedzających 

miasto,

W zakresie odpadów wydano:

-   decyzję  z  art.  34  ustawy o  odpadach  nakazującą  posiadaczowi  odpadów –  Panu 

Janowi  Orfinowi,  prowadzącemu  Zakład  Robót  Drogowych  Orfin  Jan,  z  siedzibą 

w Orzechu  przy  ul.  Bytomskiej  80  na  usunięcie  zgromadzonych  odpadów  asfaltu, 

w postaci pryzm i utwardzonego terenu, w ilości ok. 250m3, z działki nr 2196/49 położonej 

w Tarnowskich Górach – Bobrownikach Śląskich (obok hałdy popłuczkowej).

- Wszczęto postępowanie w sprawie nielegalnego składowania odpadów przy ul. Nowej 

oraz przeprowadzono oględziny z udziałem władającego terenem.  Wyznaczono termin 

usunięcia odpadów do 15 września br.

Wydział Finansowy:
 Księgowano wpłaty, przypisy i odpisy,

 Uzgadniano przypisy i odpisy z referatem wymiaru podatków, 
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 Uzgadniano wpłaty zaksięgowane w m-cu czerwcu i lipcu z rejestrem zbiorczym wpłat,

 Wystawiano zaświadczenia, 

 Wystawiano upomnienia, wezwania do zapłaty,

 Wystawiano tytuły wykonawcze - około 440 szt,

 Zwracano nadpłaty,

 Wystawiano postanowienia o zarachowaniu wpłat,

 Wystawiano kwity do kasy - około 1.068  szt,

 Wydawano wezwania do złożenia deklaracji Dt-1,

 Sprawdzano deklaracje Dt-1 pod względem merytorycznym i rachunkowym,

 Dokonywano przypisów na podstawie otrzymanych deklaracji, 

 Zakładano  nowe  kartoteki  podatnikom  w  oparciu  o  deklaracje  oraz  informacje 

otrzymane z Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Tarnowskich Górach,

 Wystawiano  postanowienia  o  wszczęciu  postępowania  podatkowego  oraz  decyzje 

określające  wysokość  zobowiązania  podatkowego  w  podatku  od  środków 

transportowych,

 Przyjmowano wpłaty w kasie podatkowej - około  3.777 szt,

 Sprawdzano raporty kasowe,

 Rozliczano inkasentów opłaty targowej,

 Sporządzano sprawozdania z wykonania dochodów z tytułu podatków i opłat lokalnych 

za m-ce czerwiec i lipiec, 

 Wystawiano wezwania do uiszczenia opłaty skarbowej.

 Wezwano podatników do złożenia informacji w sprawach podatkowych – 250 szt. 

 Wydano decyzje w sprawie umorzenia,  rozłożenia na raty oraz odroczenia terminu 

płatności  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku  od  spadków 

i darowizn dla osób prawnych i fizycznych – 30 szt.

 Dokonano analizy do wniosków uznaniowych  – 20 szt.

 Wydano postanowienia w sprawach podatkowych – 270 szt. 

 Wydano  decyzje  zmieniające  i  wymiarowe  w  podatku  od  nieruchomości,  podatku 

rolnym oraz łącznym zobowiązaniu pieniężnym dla osób fizycznych – 520 szt.

 Wydano zaświadczenia o stanie majątkowym i udzielonej pomocy de minimis – 23 szt.

 Wprowadzano dane zawarte w składanych informacjach i deklaracjach podatkowych 

do bazy komputerowej.

 Zakładano nowe kartoteki w ewidencji komputerowej w oparciu o złożone informacje 

i deklaracje podatkowe. 

 Dokonywano przypisów i  odpisów podatku w oparciu o  składane korekty deklaracji 

21



podatkowych przez osoby prawne. 

 Uzgodniono  przypisy  i  odpisy  za  miesiąc  czerwiec  i  lipiec  2008r.  z  Referatem 

Księgowości Podatkowej.

 Przygotowano  sprawozdanie  o  nie  udzielonej  pomocy  publicznej  w  rolnictwie  za 

miesiąc lipiec  i sierpień 2008r.  

 Analiza  i  sporządzanie  sprawozdań   finansowych  na  podstawie  jednostkowych 

sprawozdań jednostki budżetowej Urząd Miejski Tarnowskie Góry za I półrocze 2008r. 

 Sporządzenie  sprawozdania  z  wykonania  Zakładowego  Funduszu  Świadczeń 

Socjalnych na dzień 30.06.2008r.

 Sporządzenie sprawozdania  z wykonania Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska 

na dzień 30.06.2008r.

 Sporządzenie  sprawozdania   z  wykonania   planu  wydatków,  które  nie  wygasły 

z upływem roku budżetowego  2007 na dzień 30.06.2008r.

 Przygotowywanie decyzji o umorzeniach mandatów kredytowych.

 Przygotowanie zmian informatycznych w systemie księgowym  Urzędu Miejskiego.

 Analiza sprawozdań budżetowych  z wykonania dochodów i wydatków na podstawie 

jednostkowych sprawozdań jednostki budżetowej Urząd Miejski Tarnowskie Góry  za 

lipiec 2008r.

  Sporządzenie sprawozdania budżetowego  z wykonania dochodów i  wydatków za 

lipiec 2008r.

 Sporządzono 2 projekty uchwał Rady Miejskiej w sprawie zmian w uchwale budżetowej

na 2008 rok.

 Sporządzono 8 projektów zarządzeń Burmistrza Miasta w sprawie zmian w budżecie 

i układzie wykonawczym budżetu miasta Tarnowskie Góry na 2008 rok oraz zmiany 

harmonogramu realizacji dochodów i wydatków budżetu miasta na 2008 rok.

 Zmiany wynikające z Zarządzeń wprowadzono do planu budżetu.

 Wprowadzono  zmiany planu budżetu  wynikające z Zarządzeń do programu Bestia 

oraz przesłano do RIO w Katowicach.

 Zebrano i zweryfikowano jednostkowe sprawozdania z jednostek budżetowych za m-c 

czerwiec

i lipiec 2008 r..

 Przesłano Informację o nieudzieleniu pomocy publicznej w rolnictwie lub rybołówstwie 

w m-cu czerwcu i lipcu 2008 r. 
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 Sporządzono informację – plan dochodów i wydatków za m-c czerwiec i lipiec 2008 r.

 Zebrano i  zweryfikowano jednostkowe sprawozdania z jednostek budżetowych za I 

półrocze 2008 roku oraz sporządzono zbiorcze sprawozdania Rb-27S o dochodach 

budżetowych, Rb-28S o wydatkach budżetowych, Rb-NDS o nadwyżce, deficycie, Rb- 

PDP  podstawowe  dochody  podatkowe,  Rb-N  o  należnościach,  Rb-Z 

o zobowiązaniach, Rb-27ZZ o dochodach i wydatkach zw. z realizacją zadań z zakresu 

administracji  rządowej  oraz  innych  zadań  zleconych  JST  ustawami  oraz  Rb-50 

o dotacjach.

 Zebrano i zweryfikowano sprawozdania Rb-N, Rb-Z z samorządowych instytucji kultury 

oraz SP ZOZ- u.

 Zamknięto półroczne sprawozdania statystyczne i przekazano do RIO w Katowicach. 

 Sporządzono informacje z wykorzystania dotacji otrzymanych z budżetu państwa za I 

półrocze br. i wysłano do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach.

 Przekazano  sprawozdanie  o  udzielonej  pomocy  publicznej  do  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej w Katowicach.

 Sporządzono informację w zakresie dotacji  celowych na realizację zadań zleconych 

dla potrzeb prac planistycznych nad projektem ustawy budżetowej na 2009 rok.

 Prowadzone  są  prace  nad  informacją  o  przebiegu  wykonania  budżetu  miasta 

Tarnowskie Góry za I półrocze br.

 Bieżąca  obsługa  rad  dzielnic  w  zakresie  realizacji  planu  wydatków  oraz 

przedkładanych do zapłaty faktur.

Wydział Kultury i Promocji Miasta:

1. Współorganizacja Świętojańskiej Nocy Muzealnej,

2. Prowadzenie  spraw  związanych z organizacją  Pikniku Dzielnicowego w  Lasowicach, 

3. Prowadzenie   spraw  związanych  z  organizacją   imprezy  plenerowej  p.n.  „Święto 

Sowy”;

4. Prowadzenie  spraw  związanych z organizacją   Festiwalu „Tarnowidz”

5. Prowadzenie  spraw  związanych z organizacją   recitalu Joanny Domańskiej w Pałacu 

w Rybnej;

6.  Prowadzenie  spraw  związanych z organizacją  obchodów rocznicy 1 września.

7. Prowadzenie  spraw  związanych z organizacją imprezy „Gwarki Tarnogórskie  2008”:

8. Prowadzenie spraw związanych z organizacją „Repeckiego Pikniku Śpiewaczego” 
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9. Prowadzenie spraw związanych z organizacją Dożynek Miejskich. 

10. Prowadzenie  spraw związanych  z organizacją  „V  Tarnogórskich  Wieczorów Muzyki 

Organowej i Kameralnej”.

Organizacja i współorganizacja imprez i wydarzeń samorządowych:

1. Akcja Lato 2008 – przygotowanie plakatów, ulotek informacyjnych oraz materiałów dla 

prasy.

2. Przygotowanie wystawy z okazji 110-lecia powstania tarnogórskiego Ratusza w Punkcie 

Informacji o Mieście,

3. XV Repecki Piknik Śpiewaczy i Dożynki Miejskie 2008 – przygotowanie plakatów,

4. „Co dziś robisz po południu” - przygotowanie plakatów, ulotek informacyjnych,

5. „Dzień Kombatanta” - przygotowanie i wysyłka zaproszeń,

GWARKI 2008:

• przygotowanie dekoracji sceny głównej,

• opracowanie koncepcji pochodu oraz inscenizacji Dnia Historycznego,

• współpraca  z  organizacjami  oraz  szkołami  w  sprawie  przygotowania  pochodu 

historycznego,

• organizacja stoisk promujących twórców tarnogórskich,

• organizacja gwarkowskiego targu staroci,

• przygotowanie i wysyłka zaproszeń,

• opracowanie planów sytuacyjno-organizacyjnych imprezy.

Współpraca z miastami partnerskimi i zagranicą:

• opracowanie programu pobytu delegacji z miast partnerskich podczas święta miasta 

Gwarki 2008 (Kutna Hora, Bernburg, Bekescsaba)

Przygotowanie materiałów promocyjnych: 

• kalendarz 2009 z okazji  konferencji  popularno-naukowej 480-lecia nadania Ordunku 

Górnego,

• koszulki z logo promocyjnym miasta,

• krawaty promocyjne miasta,

• kufle i szklanki z logo promocyjnym miasta,

• torby ekologiczne,

• naszywki z tarczą herbu miasta dla Tarnogórskiej Orkiestry Dętej,

• uzupełnienie stanu materiałów promocyjnych: „Historia srebrem pisana”, „Architektura. 

Tarnowskie Góry”,   przewodniki  „Tarnowskie Góry na co dzień i  na weekend” oraz 
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turystycznego plany miasta,

• zakup  innych  materiałów  promocyjnych  m.in.:  „Polska.  Zaproszenie  do  podróży”, 

„Leksykon zabytków architektury Górnego Śląska”.

Strona internetowa:

•przygotowanie strony internetowej – Gwarki 2008,

•przygotowanie  strony  internetowej  –  V  Tarnogórskie  Wieczory  Muzyki  Organowej  i 

Kameralnej.

Wydział Edukacji, Sportu i Turystyki:

Referat Sportu:
 przegląd placówek „Akcji Lato w mieście” (Gmina przeznaczyła 206.000 zł) zgodnie z 

harmonogramem imprez (załącznik nr 1 do sprawozdania)– kontrola objęła 11 podmiotów 

oprócz biwaków w Borowianach, które zostały odwołane za sprawą kontroli jakości wody 

przeprowadzonej przez Sanepid

 kontrola wykorzystania dotacji w ramach zawartych umów na wsparcie realizacji zadań 

z zakresu  upowszechniania kultury fizycznej i sportu   objęła 7 podmiotów

 wypłata stypendiów (po 17 wypłat w lipcu i w sierpniu)

 przygotowanie  przelewów w ramach  umów na  wsparcie  realizacji  zadań  z  zakresu 

kultury fizycznej i  sportu oraz organizacji  wypoczynku dzieci i  młodzieży w czasie Akcji 

Lato

 przygotowanie  przelewów w ramach  umów na  wsparcie  realizacji  zadań  z  zakresu 

kultury fizycznej i sportu

 współpraca przy organizacji XIII Spartakiady Dzielnic(powiadamianie, zlecenia)

 współorganizacja  imprez  rekreacyjno  –  turystycznych  dla  dzieci  z  tarnogórskich 

placówek oświatowych w czasie Akcji Lato (przeznaczono 63.844 zł)

 przygotowanie posiedzeń Rady Sportu (w lipcu odbyły się 2 posiedzenia)

 przygotowywanie zleceń i zamówień dla Rad Dzielnic

Referat Analiz i Planowania:
-  wdrożenie  regulacji  wynagrodzeń  dla  pracowników  nie  będących  nauczycielami 

zatrudnionych w placówkach oświatowych od 1.07.2008r. z mocą od 1.01.2008r. 

Biuro Kontroli Wewnętrznej:
Kontynuowano  czynności  kontrolne  w  ramach  kontroli  problemowej,   w  zakresie 

wykorzystania środków pochodzących z dotacji, udzielonych z budżetu Gminy Tarnowskie 

Góry  Towarzystwu  Sportowemu  „Gwarek”  Tarnowskie  Góry  i  realizacja  postanowień 

zawartych w § 4 umowy użyczenia nr GG.II.7223/5/01 z 20.08.2001r.
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Przeprowadzono kontrolę w Ludowym Klubie Sportowym „Tarnowiczanka” Tarnowskie 

Góry, z której został sporządzony protokół.

Sporządzono zalecenia pokontrolne dla Biura Zamówień Publicznych Urzędu Miejskiego 

w Tarnowskich Górach.

W zakresie prawidłowości przeprowadzania i dokumentowania postępowań o udzielenie 

zamówień  publicznych  w Urzędzie  Miejskim,  w Tarnowskich  Górach,  sporządzono  dla 

Burmistrza informację dotyczącą określenia zakresu odpowiedzialności:

- Komisji Przetargowych,

- wydziałów merytorycznych Urzędu Miejskiego,

- Radców Prawnych.

Kontynuacja  czynności  kontrolnych  w  zakresie  gospodarowania  składnikami 

majątkowymi  w  niżej  wymienionych  jednostkach  organizacyjnych:Przedszkolu  Nr  6, 

Przedszkolu Nr 22, Przedszkolu Nr 24, Publicznym Gimnazjum Nr 4, Zespole Szkolno-

Przedszkolnym Nr 4.

Zakończenie  kontroli  w  zakresie  gospodarowania  składnikami  majątkowymi   oraz 

sporządzenie protokołów, w niżej wymienionych jednostkach organizacyjnych:  Żłobku Nr 

1, Przedszkolu Nr 1, Przedszkolu Nr 2, Przedszkolu Nr 4, Przedszkolu Nr 5, Przedszkolu 

Nr  9,  Przedszkolu  Nr  11,  Przedszkolu  Nr  12,  Przedszkolu  Nr  17,  Przedszkolu  Nr  20, 

Przedszkolu Nr 21, Przedszkolu Nr 26, Szkole Podstawowej Nr 3, Szkole Podstawowej Nr 

5,  Szkole Podstawowej  Nr 9,  Szkole Podstawowej  Nr 10,  Szkole Podstawowej  Nr 11, 

Szkole Podstawowej Nr 13,  Szkole Podstawowej Nr 15,  Publicznym Gimnazjum Nr 1, 

Publicznym  Gimnazjum  Nr  2,  Publicznym  Gimnazjum  Nr  3,  Zespole  Szkolno-

Przedszkolnym  Nr  1,  Zespole  Szkolno-Przedszkolnym  Nr  2,  Zespole  Szkolno-

Przedszkolnym Nr 3.

Informacje o wynikach przeprowadzonych kontroli  są zamieszczane na stronach 

Biuletynu Informacji Publicznej UM w Tarnowskich Górach.

 Wydział Administracyjno-Gospodarczy:
Zarejestrowano 4809 korespondencji  zwykłej,  2079 korespondencji  poleconej  oraz 969 

dokumentów wewnętrznych. Ponadto dokonano wysyłki 1747 listów zwykłych oraz 6180 

poleconych.

Urząd Stanu Cywilnego:

1.Zarejestrowano :
     286 – urodzeń noworodków

    138 – zgonów

     74 – małżeństw konkordatowych
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     32- małżeństw cywilnych

     13  –  małżeństw umiejscowionych  

2.Wpisano do ksiąg stanu cywilnego :
30 - orzeczeń o rozwiązaniu małżeństwa przez rozwód

5- postanowień o zaprzeczeniu ojcostwa 

3.Wydano :
5 - decyzji o zmianie imion i nazwisk 

23 – decyzje w sprawie sprostowania aktu stanu cywilnego  

16 – decyzji o uzupełnieniu aktu stanu cywilnego

10 – decyzji o skróceniu terminu wyczekiwania na zawarcie związku małżeńskiego

17 – postanowień o przekazaniu podań według właściwości miejscowych

21– decyzji dotyczących wpisania treści zagranicznych aktów do polskich ksiąg

4.Przyjęto :
41 – oświadczeń o uznaniu dziecka

107 – zapewnień o braku przeszkód do zawarcia małżeństwa

1900 - podań o wydanie odpisów z ksiąg stanu cywilnego

5.Korespondencja zrealizowana w sprawach :
68 – urodzeń

11 – małżeństw

38 – zgonów

3 – konsularnych

Wydział Spraw Obywatelskich
- wszczęto ogółem 33 postępowań w tym 27 w sprawach meldunkowych i 5 w sprawach 

objętych  przepisami  ustawy  o  powszechnym  obowiązku  obrony  RP,  1  postępowanie 

w sprawie wydania pozwolenia na zorganizowanie i przeprowadzenie zbiórki publicznej,

-  wydano  ogółem  34  decyzje,  w  tym  20  w  sprawach  meldunkowych,  13  w  oparciu 

o ustawę  o  powszechnym  obowiązku  obrony,  1  w  sprawie  wydania  pozwolenia  na 

zorganizowanie i przeprowadzenie zbiórki publicznej,

- przyjęto 700 wniosków o wydanie dowodu osobistego i wydano z produkcji 804 dowody 

osobiste   oraz  dla  wydanych  dowodów  przesłano  do  Urzędu  Skarbowego  przyjęte 

zgłoszenia aktualizacyjne NIP,

- objęto 16 osób pomocą w sprawach załatwienia dowodu osobistego mieszkańców,

-  przyjęto 279 zgłoszeń o zmianach pobytu czasowego, 740 zgłoszeń o zmianach miejsca 

pobytu stałego,
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-  zameldowano 100 noworodków łącznie z wystąpieniem dla nich o nadanie numerów 

ewidencyjnych  PESEL,  wymeldowano  z  pobytu  stałego  z  powodu  zgonu   90  osób 

i wprowadzono dla 214 osób zmiany stanu cywilnego /małżeństwa i rozwody/,

- wydano 332 zaświadczeń w oparciu o przepisy ustawy o ewidencji ludności i dowodach 

osobistych,

- przyjęto 154 wnioski o udostępnienie danych osobowych.

Straż Miejska:
W okresie sprawozdawczym Straż Miejska przeprowadziła 235 interwencje, w tym 156 

w wyniku zgłoszeń mieszkańców. Interwencje dotyczyły głównie:

• egzekwowania  łamania  przez  kierowców  i  pieszych  przepisów  prawa  o  ruchu 

drogowym na newralgicznych ulicach w centrum miasta

• reagowania  w  przypadkach  naruszenia  Ustawy  lub  Regulaminu  utrzymania 

czystości i porządku,

• reagowania  w  przypadkach  spożywania  alkoholu  w  miejscach  publicznych 

w ramach prewencyjnych kontroli  miejsc w których najczęściej  dochodzi  do tego 

typu zachowań. 

Nałożono 51 mandatów na kwotę 4 850,00 

Skierowano 10 spraw do Sądu Rejonowego Wydziału  VI  Grodzkiego w Tarnowskich 

Górach.

W tym okresie odbyło się 13 służb z Policją:

- 6 z funkcjonariuszami wydziału prewencji

- 7 z funkcjonariuszami rewiru dzielnicowych

 w dniu 6 sierpnia w związku z interwencją mieszkańca centrum Tarnowskich Gór, patrol 

Straży Miejskiej udzielił asysty pracownikom Państwowej Inspekcji Pracy wezwanym do 

sprawdzenia zgodnie z kompetencjami nieprawidłowości jakie wystąpiły przy remoncie 3-

piętrowej  kamienicy  przy  ul.  Odrodzenia  związanym  z  wymianą  jej  części  dachowej 

a dotyczących głównie braku przepisowych zabezpieczeń pracowników, urządzeń i terenu 

budowy.

17. Wydział Zarządzania kryzysowego:

  w zakresie obrony cywilnej:

• opracowanie  Vademecum  wiedzy  z  zakresu  powszechnej  samoobrony  i  ochrony 

ludności dla mieszańców Tarnowskich Gór,

• aktualizacja  „Planów  Obrony  Cywilnej  placówek  oświatowych  i  podmiotów 

gospodarczych”,
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• uzgadnianie nowej edycji „Planów działania zakładowych FOC”,

• zakończenie  archiwizacji  dokumentów  wytworzonych  w  latach  2003-2005 

i przekazanie do Archiwum Urzędu Miejskiego,

• przygotowanie  i  podpisanie  umowy  na  zakup  i  montaż  syreny  alarmowej  (Szkoła 

Podstawowa Nr 3  ul. St. Wyspiańskiego 1).

 w zakresie spraw obronnych:

• aktualizacja  „Planu  Operacyjnego  Funkcjonowania  Miasta  .  .  .  .”  (ŚL.UW.  WBiZK- 

Katowice), 

• wystąpienie do ŚL.UW. WB i ZK Katowice z wnioskiem o refundacje kosztów zakupu 

materiałów na potrzeby Akcji Kurierskiej Urzędu Miejskiego,

• zmiana klauzuli dokumentów, którym upłynął okres ochronny. 

 w ramach zarządzania kryzysowego:

• opracowanie trzech tomów Planu Reagowania Kryzysowego Miasta Tarnowskie Góry, 

• uzgadnianie „Planów przyjęcia ewakuowanej ludności” tarnogórskich szkół,

• monitorowanie zagrożeń, zdarzeń nadzwyczajnych i innych sytuacji kryzysowych,

• bieżące realizowanie zadań  Wydziału,

• współpraca  z  komórkami  organizacyjnymi  Urzędu  Miejskiego  w  ramach  programu 

„Akcja Lato  w Mieście”.

  w zakresie wdrażania na terenie Gminy programu „Bezpieczne Wspólnoty”:

• wybór dostawcy, przygotowanie i przesłanie umowy do firmy realizującej zamówienie 

na  elementy  odblaskowe  dla  uczniów  szkół  podstawowych  w  ramach  programu 

„Bezpieczne Wspólnoty” -  „Bezpieczna droga do szkoły”, „Rowerem Bezpiecznie  do 

Celu”.

 w zakresie bezpieczeństwa imprez masowych:

•bieżąca działalność dotycząca imprez masowych, rozrywkowych i artystycznych,

•koordynowanie  w  zakresie  bezpieczeństwa  przygotowań  do  imprezy  „Gwarki 

Tarnogórskie 2008r.”.

 w zakresie OSP:

• bieżące finansowanie działalności OSP,

• wybór dostawcy  i zmówienie sorbentu dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży 

Pożarnej.

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej
I. Świadczenia pomocy społecznej

A. zarejestrowano 528 nowych wniosków o pomoc,
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B. wydano 1813 decyzji administracyjnych w sprawie pomocy społecznej,
C. formy udzielonej pomocy:

1. zasiłki stałe –727  świadczeń,
2. zasiłki okresowe – 693 świadczenia,
3. zasiłki celowe – 791 świadczeń,
4. zasiłki celowe specjalne – 225 świadczeń, 
5. w  ramach  realizacji  programu  „Pomoc  państwa  w  zakresie 

dożywiania” udzielono:
− zasiłków celowych na zakup żywności – 30 świadczeń,
− posiłków w szkołach – 0 dzieci
− wyżywienia w przedszkolach i żłobkach – 3 dzieci
− finansowano posiłki w TOTU – 87osób,
− finansowano posiłki w DDPS – 12 osób,
− finansowano posiłki wraz z dowozem dla mieszkańców Noclegowni 

– 24 osoby,
1. finansowano pobyt 30 osób w domach pomocy społecznej.

2. Świadczono usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania  dla 111  osób, w tym: 
• 108 korzystało z  podstawowych usług opiekuńczych,
• 52  osoby miały dostarczane posiłki do domu,
• 6  osób korzystało z usług rehabilitacyjnych. 

3. Pomoc w ramach Ośrodków  Wsparcia 

Rodzaj placówki Ilość pensjonariuszy w okresie 
sprawozdawczym 

Dzienny Dom Pomocy 
Społecznej 61

Noclegownia 42

Zespół Mieszkań Chronionych 70

Dzienny Ośrodek Adaptacyjny 22

Dodatki Mieszkaniowe
przyjęto nowych wniosków - 372
wydano decyzji administracyjnych - 396
wypłacono świadczeń 2156  na kwotę -335 426,89 zł. 

Dział Świadczeń Rodzinnych
W okresie sprawozdawczym w zakresie świadczeń rodzinnych:
- wydano  820  decyzji, w tym 248 decyzji dotyczących zaliczki alimentacyjnej;
- wydano 285  zaświadczeń i pism dotyczących świadczeń rodzinnych;
- wypłacono świadczenia na kwotę  1540206,86  zł. w tym zaliczki alimentacyjne na kwotę 
145 773,76   zł.  

Liczba świadczeń Liczba rodzin
Zasiłki rodzinne z 

dodatkami
11055 2194

Świadczenia 
opiekuńcze

2220 1089

Zaliczka 
alimentacyjna

790 240
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Biuro Zamówień Publicznych
Wszczęte  postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro – 

dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

1. Remont budynku sportowego TS Gwarek

2. Wykonanie  remontu  elewacji  budynku  Urzędu  Miejskiego   przy ul.  Sienkiewicza  2 

w Tarnowskich Górach

3. Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Grzybowej 211

4. Dowożenie uczniów niepełnosprawnych na zajęcia  szkolne

5. Dowożenie  dziecka  specjalnej  troski  na  zajęcia  do  Ośrodka  Rehabilitacyjno-

Edukacyjno-Wychowawczego w Bytomiu

6. Wykonanie  remontu  drogi  polnej  stanowiącej  przedłużenie  ul.  Brzozowej 

w Tarnowskich Górach

7. Przebudowa kotłowni olejowej na gazową  Pałacu w Rybnej

8. Budowa boiska  wielofunkcyjnego przy Gimnazjum Publicznym Nr 2  w Tarnowskich 

Górach

9. Dostawa  sprzętu  komputerowego,  oprogramowania  i  modernizacja  serwerowi  dla 

potrzeb Urzędu Miejskiego

10. budowa bieżni i skoczni w dal wraz z rozbiegiem  przy Gimnazjum Nr 4 w Tarnowskich 

Górach

11. Wykonanie projektu uzupełnienia oświetlenia ulic Opatowieckiej, Sielanka, Kopalnianej 

i  Królowej  Jadwigi  oraz  projektu  budowy  oświetlenia  ulic  Płuczki  i  Równoległej 

w Tarnowskich Górach

12. Wykonanie opracowań geodezyjnych  i kartograficznych.

Zakończone postępowania o udzielenie zamówienia publicznego.

W  trybie  przetargu  nieograniczonego  o  wartości  zamówienia  mniejszej  niż  kwoty 

określone  w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp (206.000 Euro 

– dla dostaw lub usług i 5.150.000 Euro – dla robót budowlanych) na:

Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej Nr 10

Wykonanie  dokumentacji  projektowej  budowy  ul.  Semaforowej  oraz  części 

ul. Kierunkowej

Zbiórka odpadów wielkogabarytowych na terenie Gminy tarnowskie Góry w 2008 r.
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Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Odrodzenie 7

Wykonanie remontu budynku komunalnego przy ul. Odrodzenia 9

wykonanie  inwentaryzacji  architektoniczno-budowlanych  i  instalacyjnych  budynków 

mieszkalnych Gminy Tarnowskie Góry

budowa kanalizacji deszczowej dla budynków nr 87 i 93 przy ul. Zagórskiej

Przebudowa placu zabaw przy ul. Jana III Sobieskiego

Postępowania unieważnione:

1. Remont muszli koncertowej, dojście do niej i oświetlenie,

2. Remont budynku sportowego TS Gwarek w Tarnowskich Górach.

Referat Informatyki
Bieżące utrzymanie i konserwacja sieci teleinformatycznej Urzędu Miejskiego.

Wdrożenie  nowej  strony  Biuletynu  Informacji  Publicznej  Urzędu  Miejskiego  oraz  dla 

jednostek organizacyjnych.

Rozstrzygnięcie przetargu na zakup sprzętu komputerowego.

Zainstalowanie nowego serwera strony WWW  i przeniesienie danych z starego serwera 

na nowy.

Wdrożenie Elektronicznej Skrzynki Podawczej Urzędu Miejskiego. 

Uaktualnienie instrukcji bezpieczeństwa w zakresie ochrony danych osobowych. 

Realizacja prac związanych z projektem „Silesia-Net”.

Pozytywne  rozstrzygnięcie  przetargu  na  częstotliwość  3.6-3.8  Mhz  wraz  z  gminami 

partnerskimi.

Realizacja  prac  związanych  z  uruchomieniem  bezprzewodowego  internetu  na  płycie 

rynku tarnogórskiego.

Modernizacja serwerowni. 

Zakup  i  uruchomienie  podpisów cyfrowych  (Burmistrz,  Sekretarz,Naczelnik  Wydziału 

Obywatelskiego).

Zakup podpisu cyfrowego dla systemu komputerowego „Płatnik”.

Modernizacja systemów finansowych.

Aktualizacja dokumentacji związanej z ustawą o ochronie informacji niejawnych.
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Ad. 5
Kolejnym punktem porządku obrad dzisiejszej sesji są Interpelacje – I część.

Prof. Józef DZIELICKI przedstawił prezentację na temat tworzenia Ośrodka Rekreacyjno-

Sportowego  w  centrum  Parku.  „Jak  było?  Czyli  przemyślenia  człowieka  dla  którego 

książka „Harry Potter” nazywała się „Jak hartowała się stal”, który jak Pawka Korczagin 

względnie Pawka (Pawlik) Morozow miał nabywać właściwą świadomość społeczną, który 

jak  Miczurin  lub  Pawłow miał  posuwać  naukę  naprzód.  Do  stwierdzania  i  wyjaśniania 

faktów w świecie jedynym uprawnionym autorytetem ludzkim jest autorytet autentycznej 

nauki.  Myśl  naukowa  jest:  przyjęta  na  podstawie  doświadczenia,  sformułowana  przy 

zastosowaniu  właściwej  metody,  otwarta  na  krytykę.  Ideologia  nie  jest  autorytetem. 

Rozstrzyga o faktach metodami nienaukowymi.  Z punktu widzenia chrześcijaństwa jest 

bluźnierstwem  –  przypisuje  ludziom  cechy  boskie.  Dlaczego?  Każdy  człowiek  ma 

skłonność  wkładania  w to,  co  widzi  własne  hipotezy ,  teorie  czy wyobrażenia.  Żaden 

przedmiot  nie  jest  prosty,  składa  się  z  komponentów  i  aspektów  o  różnej  ważności. 

Człowiek nie może jednak wszystkich tych elementów uchwycić jednocześnie,  musi  je 

obserwować  jeden  po  drugim  „Obiektywizm,  do  którego  dążą  fenomenologowie,  jest 

oczywiście tylko ideałem. Człowiek nie jest tylko intelektem, także w badaniu naukowym, 

w mniejszym lub większym stopniu współobecne są motywy emocjonalne (...).  Wielkie 

zdobycze  naszego  kręgu  kulturowego  zawdzięczamy  właśnie  obiektywizmowi”. 

„Z geniuszu w praktycznym życiu jest tyle pożytku, ile z teleskopu w teatrze” Pytania: Jak 

stworzyć  warunki  i  możliwości  uprawiania  przez  biedne  dzieci  tenisa?  Jak  stworzyć 

warunki  spędzania  czasu  wakacyjnego  w  Parku?  Oferta  w  konkursie  burmistrza 

„Organizacja  wypoczynku dla  dzieci  i  młodzieży w ramach akcji  lato  2008 w mieście” 

Odpowiedź: Burmistrz Miasta: 0 Przewodniczący RM: +/-  Pytanie następne: Co zrobić 

aby można w oparciu o Park Miejski stworzyć TARNOGÓRSKI OŚRODEK REKREACJI 

I WYPOCZYNKU  dla  dzieci  i  dorosłych?  Pytanie  następne:  Co  zrobić,  aby  można 

w oparciu  o  Park  Miejski  stworzyć  TARNOGÓRSKI  OŚRODEK  REKREACJI 

I WYPOCZYNKU dla dzieci i dorosłych? Dlaczego w oparciu korty i Park Miejski?

1. Korty w zasadzie zostały stworzone o pracę społeczne a więc istnieje zespół ludzi, 

którzy już się sprawdzili i wiedzą co zrobić.

2. Istnieje bliskość Parku Wodnego, z którym można nawiązać współpracę w tym zakresie 

bez tworzenia konkurencji.

3. Istnieje bliskość Szkoły Parkowej, w której można wykorzystać salę w razie niepogody 

(zwłaszcza w okresie wakacji).
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4. Park daje możliwości uczestnictwa w rekreacji dzieci i rodziców.

5.  Zostanie  utworzony  jeden  pewny  punkt  z  sanitariatami  i  możliwością  kontaktu 

telefonicznego.

6.  Korty  mają  zabezpieczenie  fachowe  (m.in.  J.  Szroeter),  które  gwarantuje  właściwe 

wykorzystanie dotacji.

Podsumowanie:

1. Park Miejski utworzony w 1903 na terenach powyrobiskowych był nagradzany za 

projekt (część widokowa, spacerowa, vogelschutz i spielplatz)

2. Miasto  Tarnowskie  Góry  ma  liczne,  nagradzane  i  wzorcowe  budowle  (Szkoła 

Parkowa, Szpital Spółki Brackiej itd.).

3.  Może  z  okazji  100-lecia  Parku  można  się  zastanawiać  nad  kompleksowym 

rozwiązaniem rekreacji dla dzieci i dorosłych 

Koszty: cytat wg. Hagera: budować „tanio” tzn. na krótką metę źle na dalszą drogo. Zaś 

robota „dobra” na dalszą metę jest tania. Projekty zostaną zgłoszone w wrześniu (budżet). 

Prośba. W przypadku rezerw budżetowych – prosimy o wsparcie. Możemy ewentualnie 

wybudować szambo lub podobne.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  zaproponował Radnym zwiedzenie 

Parku Miejskiego w Tarnowskich Górach oraz zapoznanie się z propozycją Prof. Józefa 

Dzielickiego. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI  poinformował,  iż  obecnie 

prowadzony jest remont Muszli Koncertowej w Parku Miejskim. Co roku na Park Miejski 

przeznaczanych jest od 70.000 do 100.000 zł. Powstał już program rewitalizacji Parku, 

jednak kwota na to zadanie (6 mln zł) przewyższa możliwości Miasta. Burmistrz Miasta 

przeznacza środki na działalność sportową czy rekreacyjną, jednak Naczelnik Mieczysław 

Orgacki może poświadczyć, wniosek był źle przygotowany. 

Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu i Turystyki Mieczysław ORGACKI poinformował, 

że od 2003 r. nie ma możliwości prawnej, by przekazać środki finansowe Towarzystwu 

Krzewienia  Kultury  Fizycznej  (TKKF)  „Znicz”  w drodze  zwykłego  wniosku  –  musi  być 

ogłoszony konkurs (zgodnie z Ustawą o działalności pożytku publicznego i wolontariacie). 

Konkurs  został  ogłoszony,  Towarzystwo  brało  w  nim  udział,  jednak  w  dokumentacji 

znalazły się błędy formalne, które uniemożliwiły rozpatrzenie tej oferty. W Parku Miejskim 

dużo młodzieży bierze udział w czynnej rekreacji m.in. w tym roku odbędzie się tam Bieg 
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Sedlaczka.

Prezes Klubu Rekreacyjno - Sportowego TKKF „Znicz” Janusz SZROETER wyjaśnił, 

że z pisma Burmistrza Miasta, które Towarzystwo otrzymało po otwarciu ofert, wynikało, iż 

wniosek  został  dobrze  przygotowany,  jednak  zabrakło  sprawozdania  finansowego  za 

2007r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że jest zaniepokojony 

sytuacją w Agencji Inicjatyw Gospodarczych (AIG) „droga dojazdowa do Parku Wodnego 

wybudowana przez Agencję Inicjatyw Gospodarczych, za zgodą Burmistrza Miasta, jest 

samowolą budowlaną (nie spełnia wymaganej szerokości i jest wybudowana na prywatnej 

działce).” Następnie poprosił, by Przewodniczący Rady Nadzorczej AIG wyjaśnił powstałą 

sytuację.  „Środki  na  budowę drogi  zostały pozyskane  m.in.  od  najemców powierzchni 

w AQUA Parku – ludzie ci są zastraszeni, iż Prezes wypowie im umowę najmu. Starostwo 

Powiatowe wszczęło postępowanie w sprawie budowy drogi, gdyż powinno się przywrócić 

stan poprzedni, sporządzić dokumentację i wybudować prawidłową drogę dojazdową. Pan 

Burmistrz Piotr SKRABACZEWSKI zna sprawę, gdyż był na spotkaniu w sprawie budowy 

drogi dojazdowej do Parku Wodnego. Należy przypomnieć, iż był wcześniej przygotowany 

projekt ruchu okrężnego dojazdu do AIG, jednak Burmistrz wydał decyzję o budowie ruchu 

okrężnego  przy  dojeździe  do  CASTORAMY.  W  chwili  obecnej  powstał  problem 

utrudnionego dojazdu do Parku Wodnego. Powstało pytanie co należy zrobić, czy zgłosić 

wniosek do  Prokuratury, czy wniosek do Rady Miejskiej o wyciągnięcie konsekwencji za 

niegospodarność Burmistrza Miasta... Burmistrz mści się na osobach, które wypominają 

mu nieudolność.” 

Radny  Krzysztof  SZNAJDER: „na  ostatnim  posiedzeniu  Komisji  powstał  problem 

interpretacji  „interesu  prawnego  radnego”.  Ustawa  o  samorządzie  gminnym  (art.  25a) 

przewiduje  wyłączenie  radnego z głosowania  nad jego interesem prawnym.  W wyroku 

z dnia  20  stycznia  2003  r.  Najwyższego  Sądu  Administracyjnego  art.  25a  ustawy 

o samorządzie  gminnym  sprowadza  się  jedynie  do  głosowania  nad  jego  sprawami 

majątkowymi. W uzasadnieniu tego wyroku podano, iż pogląd ten przyjęto już wyraźnie 

w art.  24 ust.  2  ustawy z 5  czerwca 1998r.  o  samorządzie województwa.  Taki  sposób 

rozumienia tego przepisu przyjmuje się w orzecznictwie i piśmiennictwie. Profesor Michał 

Kulesza wyraził pogląd, iż o pojęciu interesu prawnego nie można mówić w odniesieniu do 

jego  zamiaru  lub  zgody na  objęcie  stanowiska  w Radzie  lub  członkostwa  w  Komisji. 

35



Interes  prawny oparty jest  zawsze na przepisach ustawy i  kategoria  ta  odnosi  się  do 

podmiotów  i jego  relacji  z  organami  władzy  publicznej  lub  innymi  podmiotami  prawa. 

Zamiar, zgoda objęcia lub rezygnacji ze stanowiska w Radzie, nie jest interesem prawnym 

Radnego,  lecz  jest  sytuacja  organizacyjna,  w  której  chodzi  o  udział  w  mechanizmie 

zarządzania  publicznego  do  czego  Radny  w  istocie  swojej  funkcji  jest  upoważniony 

i zobowiązany.  Proszę  Radnych  o  przyjęcie  tej  interpretacji.  Interpretacja  Radców 

Prawnych Kancelarii Probitas s.c. jest niezgodna z obowiązującym prawem.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK poprosiła o przestawienie informacji na temat aktualnego 

stanu   sytuacji  hydrologiczno-geologicznej  terenu  Gminy  i  Powiatu  po  ulewnych 

deszczach, jakie miały miejsce 15 sierpnia 2008r. „Nastąpiło zawalenie się części sztolni 

„Czarnego  Pstrąga”  -  sztolnia  została  zalana,  miejsce  katastrofy  zostało  nieodstępne. 

Towarzystwo Miłośników Ziemi Tarnogórskiej poinformowało Burmistrza Miasta, Starostwo 

Powiatowe,  Wojewodę  oraz  Górnośląskie  Przedsiębiorstwo  Wodociągowe o  zaistniałej 

sytuacji. Radni Rady Miejskiej jednak nic o tym nie wiedzą.”

Radny Marek JAWORSKI poruszył następujące kwestie:

1. Występuje  nagminne  łamanie  przepisów  drogowych  odnośnie  parkowania 

samochodów na ulicy Piłsudskiego – brak reakcji Straży Miejskiej czy Policji.

2. Zbliża się początek roku szkolnego należy uczulić Straż Miejską na wzmożony ruch 

w okolicach szkół. 

3. Gminie nie udaje się współpraca z Powiatem w zakresie wspólnych inwestycji  – 

przykładem jest inwestycja na ul. Powstańców. 

Radny  Franciszek  NOWAK zgłosił  wniosek  formalny  o  przedłużenie  dyskusji  w  tym 

punkcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poddał  pod  głosowanie  powyższy 

wniosek. 

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  11  Radnych,  przeciw  –  11  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek nie uzyskał akceptacji. 

Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr  SKRABACZEWSKI  „odnośnie  wypowiedzi  Pana 

Radnego  SZNAJDERA -  jeżeli  ktoś  ma  w sobie  prawo  moralne  to  wie,  kiedy  należy 
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powstrzymać się od głosowania. Dziękuje za sugestie Pana Radnego JAWORSKIEGO, 

na sali  jest również Sierżant Straży Miejskiej oraz Naczelnik Wydziału Edukacji, Sportu 

i Turystyki, którzy zwrócą uwagę na te sprawy. Z ubolewaniem stwierdzam, że Powiat nie 

przystąpił  równolegle  do prac inwestycyjnych przy „Małpim Gaju”,  jeżeli  elementy prac 

wykonanych przez Gminę zostaną uszkodzone oczywiście Urząd Miasta wezwie Powiat 

do ich naprawienia. Odnośnie Wypowiedzi Radnej Alicji KOSIBA-LESIAK – zdarzenie to 

miało miejsce w Gminie Zbrosławice, wpływa ono na zabytek naszej Gminy. Na naradzie 

Burmistrza  Miasta  spotkałem  się  z  Naczelnikiem  Wydziału  Kryzysowego  Jerzym 

OKOŃSKIM oraz Zastępcą Naczelnika Wydziału Architektury Tomaszem Trzcionkowskim, 

który  jest  również  czynnym  uczestnikiem  Stowarzyszenia.  Za  tą  sprawę  odpowiada 

Starostwo  Powiatowe  –  Burmistrz  Miasta  wystąpił  z  pilnym  wnioskiem  o  zwołanie 

posiedzenia  Sztabu  Kryzysowego,  zostaną  podjęte  odpowiednie  kroki.  Poinformujemy 

Radną o  aktualnej  sytuacji.  Odnośnie  drogi  dojazdowej  do  AIG.  Odbyło  się  spotkanie 

Dyrektora  Generalnej  Dyrekcji  Dróg Krajowych  i  Autostrad  (GDDKIA).  Wszystkim było 

wiadomo, że dojazd do spółki gminnej jest tymczasowy – jednak nikt nic nie zrobił przez 

ten okres. Istnieje korespondecja, w której GDDKiA informuje Miasto Tarnowskie Góry, że 

z chwilą, gdy da zgodę na włączenie nowego inwestora, pomiędzy skrzyżowaniem z ulicą 

Gliwicką,  a  Parkiem  Wodnym  zostanie  zniesiony  tymczasowy  dojazd.  Otrzymano 

informację,  że  GDDKiA  przystępuje  do  remontu  odcinka  Obwodnicy  oraz  zamyka 

tymczasowy dojazd. Przystąpiono do rozmów z Kierownikiem Regionu oraz z Dyrektorem 

GDDKiA.  Z powodu  remontu  Obwodnicy  Park  Wodny  zostałby  na  kilka  miesięcy 

pozbawiony  możliwości  dojazdu,  dlatego  Prezes  AIG  podjął  decyzję  o  budowie  drogi 

(zgodnie z obowiązującym Planem Miejscowym, w którym widnieje ciąg komunikacyjny). 

Gmina jest w kontakcie z Powiatowym Inspektorem Nadzoru Budowlanym.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przypomniał, że Burmistrz Miasta nie 

podjął żadnych działań dotyczących wjazdu i dojazdu do AQUA Parku, pomimo, że taki 

plan był wcześniej przygotowany. Wybudowany obecnie dojazd jest samowolą budowlaną.

Radny Krzysztof SZNAJDER: „moje słowa, kierowałem Panie Burmistrzu do Radnych. 

Na posiedzeniu Komisji Radca Prawny kwestionował głosowanie Radnego w sprawie jego 

odwołania...”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI  poinformował, że Gmina czeka 

na orzeczenie Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. Jeżeli orzeknie, że droga 
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dojazdowa  do  AQUA Parku  stanowi  samowolę  budowlaną,  zostaną  podjęte  próby  jej 

legalizacji. Następnie przypomniał Przewodniczącemu Rady Miejskiej przebieg spotkanie 

z Dyrektorem GDDKiA. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY zwrócił uwagę, że Burmistrz Miasta 

nie  przystąpił  w odpowiednim czasie  do  negocjacji  nad wjazdem i  wyjazdem z AQUA 

Parku.

Ad.  6
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały  w sprawie uchylenia Uchwały 

Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia 

i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy 

lata lub na czas nieoznaczony.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przedstawił zgodnie z uzasadnieniem 

projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego Piotr WYCISK poin-

formował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Dyskusja:

Radny Stanisław KOWOLIK poprosił o przedstawienie opinii Burmistrza Miasta nad pro-

jektem uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że projekt uchwały zo-

stał przedstawiony pod obrady przez Grupę Radnych. 

Radna Prawny Maciej HONIEK udzielił wyjaśnień, że zgodnie z zapisem § 32 Regulami-

nu Rady Miejskiej  projekty uchwał, których wnioskodawcą nie jest Burmistrz, Przewodni-

czący kieruje do  zaopiniowania przez Burmistrza i  właściwe Komisje Rady. Przedmiotowy 

projekt uchwały nie został zaopiniowany przez Burmistrza Miasta dlatego nie może być 

przedmiotem obrad i głosowania Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przypomniał, że projekt był opiniowa-

ny przez Radcę Prawnego, następnie ogłosił dziesięciominutową przerwę. 
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Po przerwie:

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, iż poprosił Burmistrza 

Miasta o zaopiniowanie dwóch projektów uchwał:  projekt  uchwały w sprawie uchylenia 

Uchwały Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie określenia zasad nabycia, 

zbycia i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy 

niż trzy lata lub na czas nieoznaczony oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej z budżetu miasta Tarnowskie Góry dla Gminy Koszęcin poszkodowanej w wy-

niku przejścia trąby powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008 r. „Chciałbym zauważyć, że opinia 

Burmistrza Miasta odnośnie pierwszego wymienionego projektu uchwały jest wszystkim 

znana: zostały zamieszczone oświadczenia w prasie i na stronie internetowej. Teraz zwró-

ciłem się o tą opinię oficjalnie. Jednak chciałbym znać przede wszystkim opinię Rady Miej-

skiej.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „Jako zastępca Burmistrza Mia-

sta nie mogę wyrazić opinii – nie taki jest tok przygotowywania projektu uchwały.” 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Miejskiej Piotra SZCZĘSNEGO: „czy podtrzymuje 

Pan stanowisko jakie zostało zamieszczone w oświadczeniu w prasie?”, odpowiedzi udzie-

lił Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI informując, że oświadczenie te 

dotyczy podwyżek czynszu w lokalach budynków komunalnych w Tarnowskich Górach, nie 

dotyczy ono przedmiotowego projektu uchwały. 

Radny Franciszek NOWAK zgłosił wniosek o odesłanie projektu uchwały do ponownego 

opracowania, ponieważ projekt ten zawiera wady formalne: brak opinii Burmistrza Miasta, 

projekt nie został  skierowany do Komisji  merytorycznej (tj.  Komisji  INFRASTRUKTURY 

I ROZWOJU MIASTA),  ponadto §3 projektu zawiera zapis: „wykonanie uchwały powierza 

się Przewodniczącemu Rady Miejskiej” - uchwałę powinno powierzyć się do wykonania 

Burmistrzowi Miasta. „Nie może znów ulec takiej kompromitacji Rada Miejska w Tarnow-

skich Górach, jaka miała miejsce na ostatniej sesji, gdy Przewodniczący podpisał uchwałę 

niezgodna z wolą Rady Miejskiej.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK przypomniał, że przedmio-

towy projekt uchwały został opiniowany przez Komisję BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU 
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PRAWNEGO. „Nie rozumiem, dlaczego Burmistrz Miasta nie jest w stanie wyrazić opinii n/

t projektu uchwały, skoro musi być ona zgodna z opinią wyrażoną w prasie, w której Bur-

mistrz Miasta utrzymuje, że podwyżki czynszu są na racjonalnym poziomie. Jeżeli w pro-

jekcie uchwały jest błąd to Radca Prawny, który zaopiniował ten projekt powinien na niego 

zwrócić uwagę.”

Radna Prawny Maciej HONIEK wyjaśnił, że obecny zapis § 3 projektu nie powoduje nie-

ważności uchwały. Zmiana zapisu może być wykonana w trakcie pracy nad tym projektem. 

Radny Stanisław KOWOLIK:„myślę, że to nieporozumienie, które tu mamy, należny prze-

rwać. Składam wniosek o przejście od porządku dziennego. Znajdujemy się w punkcie po-

rządku obrad,  który dotyczy zmiany uchwały,  której  Pan Przewodniczący jest  autorem. 

Mamy świadomość, że uchwała jest niedopracowana!!.  Szanując Przedstawicieli  środo-

wisk  kupieckich,  którzy  są  przetrzymywani  tutaj  od  kilku  godzin,  uważam,  że  należy 

przejść do dyskusji uwzględniając fakt braku opinii ze strony Burmistrza Miasta, który jest 

uchybieniem formalnym, ale od strony merytorycznej nie blokuje możliwości przeprowa-

dzenia dyskusji. Wnoszę o przejście do porządku dziennego, a więc do wystapień Klubów 

Radnych, a nade wszystko o głos ze strony środowisk kupieckich. Skoro pofatygowała się 

na sesję Telewizja Publiczna powinniśmy wreszcie przejść do meritum, licząc na niezwykle 

cenny głos Pani Senator Marii Pańczyk-Poździej.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poprosił o zmianę zapisu w projekcie 

uchwały § 3 „Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta.” Następnie przystąpił 

do  procedury  głosowania  nad  wnioskiem  Radnego  Franciszka  NOWAKA  o  odesłanie 

przedmiotowego projektu uchwały do ponownego opracowania. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 2 Radnych, przeciw – 17 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 1 Radny. Wniosek nie został przyjęty.

Senator RP Maria PAŃCZYK-POŹDZIEJ: „od pewnego czasu nosze się z zamiarem za-

apelowania do Państwa. Spotykam się z wyborcami, którzy pytają się mnie: „czy Pani Se-

nator zrobi coś z tym w Tarnowskich Górach?”.  Na pierwszych stronach gazet czyta się 

o sporach, waśniach i aferach, dziejących się w Tarnowskich Górach, nigdy wcześniej tak 

się nie działo. Popierałam pewne osoby, aby zasiadły w samorządzie. Ci sami ludzie toczą 

teraz spory ze sobą. Wszyscy cieszyli się z tego ze powstała w Tarnowskich Górach koali-
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cja. Co się teraz dzieje? Przecież to nie pozostaje bez wpływu na wizerunek Miasta w Wo-

jewództwie. Prywatne nieporozumienia stały się przyczyną tego, że dzieje się tu źle? Pro-

szę mi wytłumaczyć o co tutaj chodzi? Wyborcy mają prawo żądać wytłumaczenia. Jeżeli 

mają Państwo odrobinę przyzwoitości, proszę porozumienie dla dobra Miasta i jego Miesz-

kańców.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „szkoda, że nie ma na tej sali Burmi-

strza Miasta. Ja wyciągam do niego rękę, jednak on ingeruje w sprawy Rady. Pełne wyja-

śnienie złoży Platforma Obywatelska w najbliższym czasie.”

Najemca nieruchomości Gminnej na ul. Krakowskiej Jan GRZANA zwrócił się z proś-

bą  o uchylenie Uchwały  Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie określenia 

zasad nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub najmu na 

okres dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony. Odnosząc się do Oświadczenia Bur-

mistrza Miasta dotyczącego podwyżek czynszów, w którym Burmistrz Miasta informuje, że 

podwyżka ta odzwierciedla poziom inflacji, poinformował, iż inflacja wynosi 4%, a nie 30%. 

„Burmistrz pisze, że czynsze są źródłem dochodu w budżecie miasta - przecież większość 

lokali została sprzedana. W opinii kupców jest to nierówne traktowanie podmiotów – więk-

szość nieruchomości zostało sprzedanych, a na pozostałych lokalach próbuje się zbić ka-

pitał. Prywatne lokale są wynajmowane sieciom handlowym lub bankom, wynikiem czego 

tak dużo banków zlokalizowało się na głównym deptaku Miasta. Dlaczego Gmina nie po-

zyskuje  pieniędzy unijnych?  W  Oświadczeniu  Burmistrz  pisze,  że  czynsze  nie  zostały 

dźwigane od 6 lat – jest to wprowadzanie ludzi w błąd – od 2003r. każdy z kupców dostał 

do zapłaty podatek od nieruchomości. Od 1991 roku kiedy podatek ten wszedł w życie był 

on płacony łącznie z czynszem (...) Wprowadzając nowe stawki nie daje nam się możliwo-

ści ani rezygnacji, ani dania wypowiedzenia pracownikom. Sklepy, których jesteśmy wła-

ścicielami nie mają tak dużego obrotu, by móc płacić nałożony przez Burmistrza czynsz 

(...) Proszę o uchylenie tej uchwały i postanowienia Burmistrza Miasta. Nie jesteśmy w 

stanie płacić czynszu, w najgorszym wypadku będziemy musieli zrezygnować. Kamienice 

które wynajmujemy mają ponad 100 lat, nie zrobiono nic z ich elewacją od kiedy zostały 

one zabrane prywatnym ludziom.”

Pełnomocnik Kupców Tarnogórskich Mecenas Jacek GORCZYŃSKI: „należy oddzielić 

interes publiczny od interesu prawnego. Rolą polityka jest podział tych dwóch pojęć. Inte-
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res publiczny można podzielić na interes Gminy (rozumiany jako zbiorowość samorządo-

wa – by ludzie czuli się dobrze na terenie Gminy). Zwiększenie stawek czynszu powinno 

być  pogodzone  z  interesem  mieszkańców.  Gdy  mowa  o  praworządności  (konstytucja 

i KPA zobowiązuje wszystkie osoby wykonujące władze do działania w granicach prawa) 

to należy odróżnić kwestie praworządności formalnej od  praworządności materialnej. Pra-

worządność materialną należy rozumieć z jednej strony w taki sposób, iż urzędnik nie po-

dejmuje decyzji bezdusznie, rozumie strony każdego postępowania, działa racjonalnie; z 

drugiej  strony jako rzetelną,  racjonalną legislację  oraz poszanowanie zasad uczciwego 

kontraktowania. Apeluję do wszystkich Radnych, aby w sposób racjonalny podjęli decy-

zję.”

Radny Kazimierz SZCZERBA poinformował, że Rada w dobrzej wierze przekazała upo-

ważnienia Burmistrzowi, jednak nikt się nie spodziewał, że będzie w taki sposób wykorzy-

stane. Burmistrz nie jest prezesem firmy, w której dba się tylko o pieniądze, ale ma do zro-

bienia wiele bardzo istotnych rzeczy dla Miasta. Mieszkamy w pięknym mieście, w którym 

funkcjonują firmy jeszcze przedwojenne. Ulica Krakowska powinna być urozmaicona, po-

winny być nowoczesne i tradycyjne elementy. Należy przeprowadzić negocjację z zaintere-

sowanymi osobami. Rada będzie dążyć do poprawy sytuacji w mieście. 

Radny Krzysztof SZNAJDER: „Rada Miejska przekazując uprawnienia Burmistrzowi za-

ufała mu. Był to okres współpracy z Burmistrzem Miasta. Jednak pojawiało się coraz wię-

cej sygnałów, które spowodowały że musieliśmy stworzyć nową koalicję, gdyż proponowa-

no projekty uchwał nie do przyjęcia. Błędne są działania, w których Rada  przekazuje kom-

petencje organami wykonawczemu. Wypowiedzi Burmistrza wprowadzają w błąd społe-

czeństwo.  Stawki  czynszu spowodują upadek firm – ludzie  stracą  prace,  gmina utraci 

wpływy z podatku od nieruchomości. Przedmiotowy projekt uchwały został bardzo szybko 

przygotowany, gdyż od 1 października wejdzie Zarządzenie Burmistrza w sprawie stawek 

czynszu. Projekt uchwały może zawierać niedopracowane elementy, ale jest to związane 

z koniecznością  szybkiego działania.  Pan Burmistrz  zajął  się  polityką,  w czego konse-

kwencji wpływają projekty uchwał w sprawie wygaśnięcia mandatów radnych. Rada Miej-

ska będzie dążyła do przywrócenia stawek czynszu do logicznego poziomu. Organizacje 

pozarządowe np. Związek Emerytów, które korzystają z lokali gminnych, również objęła 

podwyżka czynszu.”
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS  poinformował, iż nastąpiło nad-

użycie zaufania Rady do Burmistrza Miasta.  Można to naprawić podejmując dzisiejszą 

uchwałę.  Następnie  przypomniał,  że  Zastępca  Burmistrza  pełni  funkcję  Burmistrza  na 

czas jego nieobecności. Więc nic nie stoi na przeszkodzie, aby Pan Burmistrz wydał opi-

nię na temat przedmiotowego projektu uchwały. „Apeluję do Pana Burmistrza, by nie uchy-

lał się od zaopiniowania tego projektu uchwały. Pan Mecenas mówił o praworządności ma-

terialnej. Decyzje Rady Miejskiej powinny być praworządne - także materialnie. Apeluję o 

przyjęcie tego projektu uchwały.”

Radny  Marek  PORADA odnosząc  się  do  problemu  małej  firmy  tarnogórskiej  „Sojka 

Ogrodnictwo”, wyraził obawę, że podwyższenie stawek czynszu przyczyni się do jej upad-

ku, zwłaszcza, że na lokalnym rynku pojawiła się poważna konkurencja w postaci marketu 

CASTORAMA. Następnie zaapelował do Burmistrza Miasta o dialog z kupcami. 

Radny Henryk WRZASK wyraził  stanowisko Klubu Radnych Prawa i  Sprawiedliwości: 

„przy podjęciu decyzji wzięliśmy pod uwagę stanowiska wielu stron, zapoznaliśmy się ze 

stanowiskiem Burmistrza  Miasta,  który w swoich  działaniach  wziął  pod  uwagę  jedynie 

aspekt gospodarczy i finansowy. Uważamy, że decyzja Burmistrza nie przewiduje ważnych 

konsekwencji,  jakie spowodowało jego zarządzenie.  Zapoznaliśmy się ze stanowiskiem 

kupców tarnogórskich  oraz  z  Przedstawicielami  Niezależnego  Samodzielnego  Związku 

Zawodowego „SOLIDARNOŚĆ”, wg których decyzja ta spowoduje upadłość podmiotów 

zlokalizowanych w Centrum Miasta. Wzięliśmy pod uwagę tryb podejmowania decyzji – 

brak konsultacji ze środowiskiem kupieckim. W toku naszych rozmów z przedstawicielami 

kupców, uzyskaliśmy informacje, iż ich umowy najmu zawierają klauzulę mówiącą, iż rocz-

na  podwyżka  czynszu  nie  może  przekraczać  poziomu  inflacji.  Przedmiotowy  projekt 

uchwały był  sporządzony jak  powiedział  Radny SZNAJDER „na szybko”  jednak Radni 

mają do czynienia z takim projektami co sesję... Obawiam się, że Nadzór Wojewody uchyli 

tą uchwałę, z powodów rażących kwestii związanych z jej zapisami. Apelujemy do Burmi-

strza o wnikliwe rozważenie weryfikacji zarządzenia – dla budżetu miasta nie jest to kwota, 

która spowodowałaby znaczną  utratę dochodu.”

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK: „w większych miastach czynsze są niższe, niż czynsze 

tarnogórskie. W wielkich miastach europejskich na starówkach, dla utrzymania małych in-

teresów  mieszkańców,  wykonujących  zawody  zanikające  np.  zegarmistrz,  funkcjonują 

czynsze w wysokości jednego Euro. Robi się to w celu utrzymania dziedzictwa kulturowo-
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-historycznego miasta. Apeluje do Burmistrza Miasta,  aby działał w interesie mieszkań-

ców,  by  zasady wolnorynkowe  nie  były  priorytetem w Centrum Miasta.  Pani  Senator, 

mieszkańcy zadali pytanie: „dlaczego tak się dzieje w mieście”. Jestem przeciwna zmianie 

stawek czynszowych, które zarządził Burmistrz Miasta. Pod koniec kadencji zadam sobie 

pytanie, czy zrealizowałam się jako Radna Rady Miasta (...) Działajmy w interesie tego 

miasta.”

Radny Marek JAWORSKI: „warunki ekonomiczne są bardzo ważne w rozpatrywaniu wie-

lu spraw również samorządowych. Istotą działalności samorządowej jest interes społecz-

ny. Nie mogę powiedzieć, że Burmistrz nie generuje dochodów gminy, ale nie mogę po-

wiedzieć, że nie krzywdzi mieszkańców, którzy przez lata wpisali się w historię tego mia-

sta. Brakuje w działaniach Burmistrza przewidywalnej progresji czynszów, brakuje dialogu 

z mieszkańcami. Nie można się zgodzić ze wzrostem czynszów o 350% - jest to nieuczci-

we traktowanie mieszkańców. Odnośnie sporów toczących się w Radzie – niech trwają, 

właśnie wtedy nawiązywane są dyskusje i lepiej są podejmowane decyzje. Pojawiło się 

jednak w tych dyskusjach zbyt wiele polityki. Kiedy podejmowane są decyzje tak ważne 

dla naszego Miasta jak budowa kanalizacji media się tym nie interesują. Media przyciąga-

ją jedynie złe wieści, a my jako Radni próbujmy rozwiązywać problemy.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK: „wydaje mi się, że Pan 

Burmistrz nie rozumie pojęcia „gmina”. Troska o gminę to nie jest jedynie dbaniem o wpły-

wy z jednej gałęzi gospodarki miejskiej. Powodując rezygnację z działalności gospodarczej 

kupców pozbywa się Gminę dochodów budżetowych, oraz pozbywa dochodu pracowni-

ków... Szanuję Pańską politykę wzrostu wysokości czynszów, zapowiedział ją Pan wcze-

śniej, w skali roku wynoszą one 10%. Były u mnie osoby wyrażające swoje niezadowole-

nie, jednak biorąc pod uwagę troskę o budżet gminny temat zrozumieliśmy. Zaskakuje 

mnie jednak to, że liczył Pan na brak reakcji mieszkańców podnosząc czynsze o 350%(...) 

Podwyżki czynszów odbiją się na cenach – dodatkowa grupa mieszkańców zostanie do-

tknięta  Pana  decyzją.  Do  tej  pory  zawsze  pozytywnie  postrzegałem  Pana  działania, 

w chwili obecnej nie mogę tego zrobić.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI:  „brak jest chęci do dialogu 

Burmistrza Miasta.  Jeszcze za czasów kampanii  wyborczej mówił  on, że chce być  „24 

Radnym”, który będzie wspomagał Rade swoim doświadczeniem. W tej chwili Burmistrz 

nie spotyka się z Radnymi z którymi nie jest w koalicji (...) Burmistrz kierujący się zasada-
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mi praworządności powinien badać temat. Powinny być zbadane umowy z handlowcami. 

Umowy przewidują, że wysokość czynszu naliczana jest na podstawie Uchwały Rady Miej-

skiej, jednak myśmy te uprawnienia scedowali na Burmistrza Miasta. Przechodząc ulicą 

Krakowską  trudno  mi  przekonywać  ludzi,  że  byłem  przeciwny  za  daniem  tak  dużych 

uprawnień Burmistrzowi(...) W tej chwili naruszone zostało zaufanie  Radnych  do Burmi-

strza. Umowy zawarto na czas określony, zostały w niej również zawarte procedury wypo-

wiedzenia umów.  W umowach znalazły się także zapisy dotyczące wzrostu wysokości 

czynszów o poziom nie przekraczający inflacji. Burmistrz jako gospodarz Miasta nie zapro-

sił mieszkańców i Radnych do dialogu. Jestem zaskoczony postawą Radnego Franciszka 

NOWAKA. Zaskoczyła mnie również wypowiedź Radnego KOWOLIKA, który określił ten 

projekt uchwały jako „knot” - prosiłbym Radnego o wsparcie (...). Jestem przekonany, że 

należy zrewidować nadane Burmistrzowi uprawnienia – jest on jedynie organem wykonaw-

czym, Rada jest organem stanowiącym i kontrolującym.  Jeżeli Pan Burmistrz Arkadiusz 

CZECH się nie zreflektuje oddam głos przeciwny jego ewentualnej reelekcji.”

Radny Stanisław KOWOLIK: „w związku z tym, że pojawiło się moje nazwisko w wypo-

wiedzi Radnego ŁOZIŃSKIEGO, muszę się do tych słów odnieść, ponieważ były one zło-

śliwe i nieuprawnione. Wnoszę o kontynuowanie dyskusji, abym mógł ustosunkować się 

do intencji tej wypowiedzi. Mam nadzieję, że radni większości koalicyjnej dadzą mi tę moż-

liwość”.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 10 Radnych, przeciw – 10 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 2 Radnych. Wniosek nie został przyjęty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że projekt uchwały zo-

stał  precyzyjnie  opracowany oraz podpisany przesz Radcę Prawnego.  Jeżeli  są jakieś 

uchybienia,  w  trakcie  obradowania  mogą  być  one  skorygowane.  Następnie  dodał,  że 

Rada  kieruje się dobrem człowieka i jego rodziny. Brak reakcji Rady na zarządzenie Bur-

mistrza przyczyniłoby się do zniszczenia handlu rodzinnego w Centrum Miasta. Nie da się 

szybko zlikwidować działalności handlowej, gdyż wiąże się ona dostawami i zapasami to-

waru. Odnosząc się do Radcy Prawnego, zapytał:„Czy podjęcie tej uchwały pozwoli na 

przywrócenie stawek czynszów do stanu poprzedniego?”.

Radny Franciszek NOWAK złożył wniosek o przedłużenie dyskusji motywując go tym, że 

zostało przywołane jego nazwisko w wypowiedzi Radnego ŁOZIŃSKIEGO. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 10 Radnych, przeciw – 11 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 0 Radnych. Wniosek nie został przyjęty.

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI: „padało tyle słów pod moim ad-

resem, postaram się racjonalne do nich ustosunkować.  Chciałbym przypomnieć, iż nie 

„Inicjatywa Obywatelska” tylko „Platforma Obywatelska” zerwała umowę koalicyjną. Co do 

powodów zerwania tej  umowy należy zwrócić się do Pana HARWIGA i Pana SZCZĘSNE-

GO. Dziękuję za głos Radnego JAWORSKIEGO – istotą demokracji są spory. Nie bójmy 

się konstruktywnej kłótni. Ustalmy w jakiej sprawie się spotykaliśmy. Dyskutujemy o intere-

sie kilkunastu osób, ta sprawa nie dotyczy mieszkańców, dotyczy interesów osób działają-

cych w lokalach gminnych.  To,  że wcześniej  sprzedano lokale użytkowe na parterach, 

a miasto zostawiono z mieszkaniami socjalnymi na piętrach, jest karygodne(...) Jeżeli cho-

dzi o równe traktowanie – dlaczego nie ma na tej  sali  przedstawiciela Stowarzyszenia 

Kupców Tarnogórskich? Kupcy tarnogórscy, który wynajmują lokale od prywatnych właści-

cieli lokali i płacą 100 zł za m2 nie są oni równo traktowani. Pan Grzana zarzuca, że Gmina 

nie  pozyskuje funduszy unijnych,  nie  ma to  przecież związku z wysokością  czynszów. 

Gmina bierze udział w programach unijnych jednak do nich potrzebny jest wkład własny. 

Padły sformułowania, że ul. Krakowska jest ulicą banków -Gmina nie wynajmuje tam loka-

lu bankom. Obowiązek płacenia podatku od nieruchomości najemcy lokali komunalnych 

został narzucony ustawowo. Jeżeli chodzi o czynsz za powierzchnię piwnic, w ubiegłym 

roku została podpisana z Panem GRZANA umowa zmniejszająca powierzchnię wynajmu 

piwnicy. Ze sformułowaniami Pana GRZANA: „sitwa i mafia” przypominam, że należy się 

z takimi słowami liczyć. Zapewniam Pana, że nic takiego nie ma miejsca w mieście, stara-

my się racjonalnie gospodarować majątkiem i pieniądzem publicznym – co zaczęło nam 

się wyrzucać. Właściel nieruchomości ich nie remontuje – przypominam, że utrzymanie 

zasobu komunalnego rocznie kosztuje ok 6 mln zł, natomiast przychody z czynszów to ok 

4 mln zł. Pan Mecenas mówi o działalności publicznej, jednak sprawa dotyczy działalności 

handlowej. Jak Gmina będzie sprzedawać działki to sprzeda je za 200 zł/m a nie 30zł/m. 

Handlowcy tu zgromadzeni przez wiele lat mieli  stawki czynszu wiele niższe od innych 

miast np. Chorzów, Bytom. Stawki czynszowe nie były podnoszone przez 7 lat. Wysokość 

obecnej podwyżki jest wynikiem skumulowanej inflacji. Stawki czynszowe Gminy w rażący 

sposób odbiegały od stawek czynszowych prywatnych właścicieli. Gmina jako właściciel 

powinna dbać o dochody ze swojego majątku. Wielokrotnie mówiłem, że Gminę czeka po-
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ważna inwestycja budowy kanalizacji, najtańsza oferta jest 12 mln zł droższa od przewidy-

wanej, nie możemy obniżać odchodów Gminy kierując się populizmem i demagogią. (...) 

Chciałbym przypomnieć,  że w uzasadnieniu Uchwały Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 

2008r. czytamy: „23 października 2007r weszła w życie ustawa o zmianie ustawy z dnia 21  

sierpnia 1997r o gospodarce nieruchomościami oraz zmianie niektórych ustaw w związku 

z czym konieczne jest dostosowanie Uchwał Rady Miejskiej dotyczących gospodarowania  

mieniem komunalnym do tych zmian (...) Ponadto z uwagi, że Burmistrz Miasta odpowiada 

za gospodarowanie nieruchomościami w gminie należy uchwałę dostosować do tych prze-

pisów - stawki czynszu za dzierżawę nieruchomości, a także za najem lokali użytkowych 

zostaną ustalone zarządzeniem Burmistrza, natomiast w uchwale Rady Miejskiej należy  

wskazać podstawy ustalania tych stawek.” Rada może tylko określić, co ma wpłynąć na 

stawkę czynszu. Przygotowana uchwała nic nie zmieni. W zarządzeniu Burmistrza są ulgi 

dla podmiotów gospodarczych nieprowadzących działalności gospodarczej, ulgi dla osób 

wykonujących zawód zanikający, inne są stawki dla podmiotów wykonujących działalność 

gastronomiczną. To, że ulica Krakowska zdominowana jest przez banki nie jest tylko pro-

blemem Tarnowskich Gór. Jeżeli ponownie będzie ogłoszony przetarg na wynajem lokali, 

Gmina zastrzeże sobie jaka działalność ma być prowadzona w tym lokalu. Czy dbanie 

o interesy Gminy jest nadużyciem? Burmistrz jest odpowiedzialny za dyscyplinę finanso-

wą. (...) Odbyły się konsultacje z Prezesem Stowarzyszenia Kupców Tarnogórskich Pa-

nem JATĄ. Podwyżka czynszów przysporzy dodatkowych wpływów do budżetu w wysoko-

ści 1 mln zł. Pani KOSIBA-LESIAK poinformowała, że w innych miastach stawki czynszu 

są niższe – są niższe stawki bazowe, stawki wyjściowe dla przetargów. Miasto się rozwija 

i Gmina także. Podwyżki dotyczą mieszkańców  - dotyczą one ich określonej grupy. Funk-

cjonujemy w wolnym rynku... Burmistrz wyraża chęci do konstruktywnego dialogu(...)”

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Marek KABUS: „uchylenie Uchwa-

ły Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. spowoduje, że Rada Miejska będzie musiała 

podejmować  pewnego  rodzaju  działania  np.  wrazić  zgodę  na  czasowe zajęcie  terenu 

w związku z prowadzonymi inwestycjami (w ubiegłym roku było ich 247, do końca sierpnia 

br. -173), zgodę na podział nieruchomości, postanowienia podejmowane w związku z na-

bywaniem nieruchomości w drodze cywilno-prawnej ... W tych sprawach Rada będzie mu-

siała zajmować stanowisko. Większość tych decyzji podejmowanych jest dla osób, które 

budują domy,  procedura trawa od 2 do 3 tygodni, skoro sesje odbywają się raz w miesią-

cu procedura ta ulegnie wydłużeniu od 2 do 3 miesięcy.”
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Radca  Prawny Maciej  HONIEK poinformował,  że  przedmiotowy  projekt  uchwały  jest 

zgodny z prawem. Rada Gminy w każdym czasie może zmienić podjętą przez siebie decy-

zję. Zapis ustawy o gospodarce nieruchomościami pozwala na ustalanie stawek czynszu 

przez  Burmistrza  Miasta.  Jeżeli  uchwała  zostanie  podjęta  musi  być  ona  ogłoszona 

w Dzienniku Urzędowym.

Radny Krzysztof SZNAJDER składam  wniosek o zakończenie dyskusji  i  przejście do 

procedury głosowania. 

Radny  Stanisław  KOWOLIK: „Stanowisko  Klubu  PiS  przedstawione  przez  Radnego 

WRZASK w pełni podziela intencję wnioskodawców tego projektu uchwały, jednak jako lu-

dzie racjonalni nie możemy przejść obok tej wiedzy merytorycznej zaprezentowanej przez 

Burmistrza Miasta. Wnoszę o zamknięcie tematu, o ogłoszenie przerwy oraz o zobowiąza-

nie Przewodniczącego Rady Miejskiej i  Burmistrza Miasta z jego merytorycznym zaple-

czem, aby wypracowali takie rozwiązanie, które spełnia oczekiwania wyrażone w debacie, 

a idące w kierunku wycofania wysokiego czynszu oraz nie doprowadzi do bałaganu praw-

nego i kompromitacji Tarnowskich Gór.”

Radny Franciszek NOWAK zwrócił uwagę, że przy stole debat znajduje się osoba, która 

nie posiada mandatu radnego.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował, że jako osoba prowadząca obrady nie 

może przyjąć uwagi Radnego Franciszka NOWAKA. Następnie poddał pod głosowanie 

wniosek Radnego Krzysztofa SZNAJDERA. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 12 Radnych, przeciw – 10 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 0 Radnych. Wniosek uzyskał akceptację Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przypomniał, że projekt uchwały zo-

stał zmieniony w § 3 nowy zapis brzmi: „wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Miasta.” Zmiana ta może odbyć się jedynie za zgodą wnioskodawców. 

Po wyrażeniu zgody przez wnioskodawców projektu uchwał /7 Radnych: Piotr SZCZĘSNY, 

Krzysztof  SZNAJDER,  Kazimierz  SZCZERBA,  Piotr  WYCISK,  Jerzy  WĘGIELSKI, 

Krzysztof ŁOZIŃSKI, Alicja KOSIBA-LESIAK w drodze głosowania jednomyślnie wyrazili 

zgodę na zmianę zapisu projektu uchwały/ Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do 
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procedury głosowania.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 12 Radnych, przeciw – 5 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska przyjęła Uchwałę   Nr XXIX/295/2008   w spra-

wie uchylenia Uchwały Nr XXIII/243/2008 z dnia 2 kwietnia 2008r. w sprawie określe-
nia zasad nabycia, zbycia i obciążenia nieruchomości oraz ich wydzierżawiania lub 
najmu na okres dłuższy niż trzy lata lub na czas nieoznaczony

Ad. 7
Kolejny punkt porządku obrad sesji, to projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnię-

cia mandatu radnego Jerzego Węgielskiego.

Projekt uchwały, zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Pełnomocnik Burmistrza Miasta 
d/s Prawnych Grzegorz CZUDAJ. 

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego Piotr WYCISK poin-

formował, że Komisja zaopiniowała negatywnie przedmiotowy projekt uchwały.

Radny Marek PORADA poinformował, że wypowiada się w imieniu Towarzystwa Sporto-

wego GWAREK jako jego były Prezes. Odbyta przez Urząd Miejski kontrola wykazała, że 

Klub prowadzi działalność gospodarczą – jest to podstawa prawna do odwołania Radnego 

Jerzego WĘGIELSKIEGO. Wyrok Naczelnego Sądu Administracyjnego (NSA) z 14 marca 

1994 podjął wyrok w którym stwierdza, że stowarzyszenia nie są podmiotami gospodar-

czymi. Kolejny wyrok NSA stwierdza, że wynajem garaży to pobieranie pożytków, a nie 

prowadzeniem działalności gospodarczej. Miliony Polaków wynajmujących garaż nie pro-

wadzi działalności gospodarczej. W uzasadnieniu projektu uchwały przytoczony jest nieak-

tualny statut. „Uważam, że przeprowadzona kontrola jest kontrolą polityczną. Dlaczego są-

dzi się działaczy sportowych? W klubach sportowych dzieją się niepokojące rzeczy – w 

dwóch klubach jest komornik. Jako Rada Miejska powinniśmy się bliżej przyjrzeć finansom 

klubów. Mamy pomagać klubom. Pojawił się pomysł na posiedzeniu Komisji EDUKACJI, 

SPORTU i TURYSTYKI, by spotkać się z przedstawicielami klubów i wspólnie rozeznać 

problemy - spróbować im pomóc.  Starosta Tarnogórski sprawdzał Klub nie wykazał dzia-

łalności gospodarczej. Badając sprawy finansowe, nie zajął stanowiska negatywnego, za-
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twierdził  w organie nadzoru Towarzystwo Sportowe GWAREK, Krajowy Rejestr Sądowy 

przyjął takie statut. Klub z wynajmu garaży utyskuje 400 zł to ledwo pokrywa rachunek za 

prąd. Klub ma się zając przebudową stadionu GWAREK.”

Radny Jerzy WĘGIELSKI: „zostałem przez Pana Burmistrza postawiony pod ścianą. Zo-

stał na mnie wydany wyrok w demokratycznym kraju. Nie mogę przed wydaniem tego wy-

roku  się  bronić...  Przed  sesją  otrzymałem  listem  poleconym  wiadomość  o  projekcie 

uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu, tą informację otrzymał także Nadzór Wojewody 

w Katowicach. Projekt uchwały został zamieszczony w internecie, informacja dostaje się 

do prasy. Te uzasadnienie pisane jest jak „dajcie mi człowieka, ja znajdę paragraf”. Uzy-

skałem Protokół Kontroli Towarzystwa Sportowego GWAREK (TS GWAREK). Nieprawdą 

jest, że jestem członkiem Zarządu Klubu Sportowego „GWAREK” - byłem nim. W dniu 

8 maja 2008r. odbyło się Walne Zebranie TS GWAREK, na którym wybrano nowe władze 

Klubu, w tym też dniu wygasła moja kadencja. 5 czerwca 2008r. zaczyna się kontrola w TS 

GWAREK – osoby kontrolujące powinny uzyskać od Prezesa aktualne dokumenty,  jednak 

„zagląda się do teczki” (jak usłyszałem na posiedzeniu Komisji BEZPIECZEŃSTWA I PO-

RZĄDKU  PRAWNEGO)  i  sporządza  się  notatkę  służbową,  iż  Jerzy  WĘGIELSKI  jest 

członkiem Zarządu Klubu. Był to dokument z 2007r., uważam, że jest to celowe działanie, 

by stworzyć uzasadnienie do przedmiotowego projektu uchwały. Od  2002 do 2008r. by-

łem członkiem Zarządu TS GWAREK. Opierając się na dokumencie – decyzji Pana Staro-

sty, w którym pisze, że zakresem działalności jest propagowanie i organizowanie wycho-

wania fizycznego i sportu oraz stworzenie swoim członkom odpowiednich warunków kultu-

ry fizycznej i sportu, a także kształtowanie obywatelskich postaw Towarzystwa, stowarzy-

szenie nie prowadzi działalności gospodarczej. Byłem przeświadczony, że Klub nie prowa-

dzi działalności gospodarczej.  Było w tym czasie prowadzonych wiele kontroli – żadna nie 

wykazała, że Klub prowadzi działalność gospodarczą. Wykazywanie, że Klub prowadził 

działalność gospodarczą, uważam za fałszowanie. Jak można tak sformułować uzasad-

nienie do projektu uchwały? Jest członkiem Zarządu TS „GWAREK”. Ja natomiast nim by-

łem. Powinno być napisane: Jerzy WĘGIELSKI w latach 2003 - 2008 był członkiem Zarzą-

du TS GWAREK. W uzasadnieniu przytacza się nieaktualne zaświadczenie. W 2004 roku 

Burmistrz miał do wyboru dwie możliwości działania na niekorzyść mojej osoby: odwołać 

mnie z funkcji Radnego na podstawie nie złożenia rezygnacji z działalności w TS Gwarek 

lub posądzić, że Jerzy WĘGIELSKI prowadzi działalność na mieniu Gminy. Wtedy Bur-

mistrz wybrał to drugie, gdyż wydawało mu się bardziej skuteczne. Wynajmując lokal ze 
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Spółdzielni Mieszkaniowej GWAREK, grunty na którym stoi ten budynek są własnością 

Gminy -  czerpię  z niego  korzyści  majątkowe.  Musiałem wtedy poświęcić  wiele  energii 

i czasu, aby udowodnić moją niewinność... Wtedy Pan Arkadiusz CZECH nie przeprosił 

mnie za to - potem mówił, że jesteśmy kolegami. Zwracam się z wnioskiem formalnym, 

aby przedmiotowy projekt uchwały przekazać do Komisji REWIZYJNEJ i Komisji BEZPIE-

CZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO w celu specjalnego zbadania. Mam wątpliwość 

dotyczące osób kontrolujących, że działały na specjalne zlecenie Burmistrza, by moje imię 

i nazwisko zostało zszargane... Przez okres 5 lat byłem przekonany, że Klub nie prowadzi 

działalności gospodarczej. Podpisanie się pod takim uzasadnieniem Burmistrza Miasta, 

pociąga za sobą odpowiedzialność. Szanowni Radni, jeżeli  macie cień wątpliwości nad 

tym projektem poprzyjcie mój wniosek.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS: „Rada miejska, jako organ admi-

nistracyjny, musi działać zgodnie z przepisami Kodeksu Postępowania Administracyjnego 

(KPA). W szczególności art. 7 , 77  i 80 KPA , które stanowią, że przed podjęciem decyzji 

należy wszechstronnie wyjaśnić stan faktyczny, w sposób wyczerpujący zebrać i rozpa-

trzyć cały materiał dowodowy. W projekcie uchwały materiał dowodowy nie został dostar-

czony, przed podjęciem decyzji przez Radę. Rada musi rozpatrzyć dowody jakie są przed-

stawione w projekcie (...)  W  projekcie  znajduje się  wydruk z wyszukiwania podmiotów 

z KRS – nie jest to dokument urzędowy. Nie pozwala to na wyjaśnienie i rozpatrzenie całe-

go materiału dowodowego. Czy wynajmowanie garażu jest prowadzeniem działalności go-

spodarczej,  czy czerpaniem korzyści z majątku? Wiele osób wynajmuje swój garaż, te 

osoby nie muszą się rejestrować w ewidencji działalności gospodarczej. Taka sama sytu-

acja jest w TS GWAREK. Razi brak precyzji uzasadnienia, czytamy, że TS GWAREK po-

biera pożytki w wysokości 400-500zł miesięcznie. Są to dane szacunkowe. Nie przedsta-

wiono dowodu, że te garaże są majątkiem Gminy – brak jest wypisu z księgi wieczystej(...) 

Brak wyciągu ze Statutu TS GWAREK, w którym jest mowa o prowadzeniu lub nie prowa-

dzeniu działalności gospodarczej. Ponawiam wniosek Radnego WĘGIELSKIEGO i proszę 

o jego poparcie.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI wyraził swoje ubolewanie, że 

Burmistrz Miasta oraz Pełnomocnik Burmistrza d/s prawnych podpisali się pod tym projek-

tem uchwały. Powinien on wcześniej ustalić, czy wynajem garażu jest działalnością gospo-

darczą. Werdykt nie może być wydany, jeżeli brak jest przekonania, co do jego słuszności. 

Przedłożenie tego projektu uchwały Radzie rodzi dalsze konflikty i brak dialogu. Następnie 
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wyraził  opinię, że Burmistrz Miasta powziąwszy informacje jak w uzasadnieniu projektu 

uchwały, powinien się najpierw podzielić nią z Przewodniczącym Rady Miejskiej, stworzyć 

komisję ekspertską. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „rozumiem Radnego Jerzego WĘ-

GIELSKIEGO, gdyż sam znajdowałem się w podobnej sytuacji. Jest to zemsta Burmistrza 

Miasta na Platformie Obywatelskiej. Cały czas próbuję nawiązać kontakt z Burmistrzem 

Miasta i osiągnąć porozumienie. On jednak nie chce się ze mną spotkać, ani jako z miesz-

kańcem Tarnowskich Gór, ani jako z Przewodniczącym Rady Miejskiej. Platforma Obywa-

telska  zerwała  umowę koalicyjną,  gdyż  Burmistrz  Miasta  nie  realizował  podstawowych 

ustaleń programowych. Jedyną rzeczą jaką zrealizował Burmistrz Miasta był zakup dwóch 

skuterów dla Straży Miejskiej. Osoby pracujące w Klubach Sportowych pracują społecz-

nie. Są to energiczne, kreatywne osoby... Sytuacja finansowa klubów jest zła, jedynie Klub 

Sportowy Bobrowniki jest w dobrej kondycji, ponieważ jest przeze mnie finansowany (...) 

Burmistrz Miasta zajmuje się polityką ... Dzięki mnie Pan Arkadiusz CZECH jest Burmi-

strzem Miasta  (...) Burmistrzowi nie udało się w poprzedniej kadencji odwołać Radnego 

WĘGIELSKIEGO, proszę zauważyć jaka jest mściwość Burmistrza. Apeluję do Radnych o 

moralność”.

Radny  Franciszek  NOWAK przypomniał  powiedzenie  „nieznajomość  prawa  szkodzi”. 

„Ustawodawca dał  Radnemu trzy miesiące od daty ślubowania na obranie drogi kariery 

(albo zrzeka się działalności gospodarczej, albo zrzeka się mandatu Radnego). Kolega 

Radny na dzień 27 lutego 2007r. był członkiem Zarządu TS GWREK. W podobnej sytuacji 

byłby Radny Marek PORADA, gdyby nie zrezygnował z funkcji Prezesa Klubu. W ubiegłej 

kadencji można było wygasić czterem Radnym mandat, czy to jest zaniechaniem Burmi-

strza.”  Następnie  Radny wyraził  opinię,  że błędem jest  odsyłanie  projektu  uchwały do 

opracowania przez Komisje REWIZYJNĄ oraz przytoczył słowa Radnego SZNAJDER cy-

towane również w tygodniu GWAREK oraz Dzienniku Zachodnim: „Komisja nie ma kom-

petencji do rozpatrywania tego tematu”. Zdaniem Radnego najlepszym rozwiązaniem jest 

podjęcie przedmiotowej uchwały i pozostawienie Nadzorowi Prawnemu Wojewody jej roz-

strzygnięcie. 

Radny Marek JAWORSKI: zwrócił uwagę, że zapis art 24 Ustawy o samorządzie gmin-

nym jest zapisem bardzo ogólnym, istnieje dowolność interpretowania prowadzonej dzia-

łalności gospodarczej  - zwłaszcza, że problem dotyczy dwóch instytucji działających „non 
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profit”. Dziwi stanowisko prawników, w którym nie biorą pod uwagę, że na takiej działalno-

ści, ktoś musi zarabiać. Ludzie działający w takich instytucjach nie dość, że nie pobierają 

żadnych środków finansowych za swoją działalność, a wręcz dofinansowują tą działalność 

są wobec nich wyciągane tak daleko idące konsekwencje.  Ten zapis ustawy wskazuje 

społeczeństwu, że nie warto podejmować takich działań.  Radny WĘGIELSKI miał świa-

domość zapisu art 24 ustawy o samorządzie gminnym oraz zapisu w KRS z którego wyni-

kało, że podmiot nie prowadzi działalności gospodarczej. Członkowie Zarządu TS GWA-

REK nie pobierają wynagrodzenia. Gmina powinna być zadowolona, że tego typu instytu-

cje próbują wypracować na swoim mieniu środki przeznaczone na ich działalność. Następ-

nie dodał: „jako Radny czuję się bezradny, że nie jestem w stanie pomóc moim kolegą, 

którzy poświęcali swój czas na bardzo potrzebną działalność, a przez interpretację prawni-

ka mogą ponieść za to konsekwencję.  Art 24 ustawy o samorządzie gminnym jest źle 

skonstruowany.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI:  „nie jest prawdą, że Gmina po-

słała na Klub komornika. Zajęcia komornicze wywodziły się z 2000r. Sprawa rozpoczęła 

się od kontroli dotacji. Przy rozliczaniu dotacji Gmina jest kontrolowana przez RIO. Zostały 

wykazane nieprawidłowości w KS STRZYBNICA oraz  KS „Górnik” Bobrowniki, dlatego 

Gmina przeprowadziła kolejne kontrole. Kontrola odbywała się na dokumentach jakie uzy-

skano z TS GWAREK. Burmistrz zwrócił się do Starostwa Powiatowego o możliwość wglą-

du do dokumentacji TS GWAREK. Kontroler Gminy był w Starostwie i stwierdził, że przed-

łożona dokumentacja jest aktualna. Działalność społeczna nie zwalania z wymogu prze-

strzegania prawa...”

Pełnomocnik Burmistrza Miasta d/s Prawnych Grzegorz CZUDAJ w odpowiedzi na py-

tania poinformował, że przepis art. 24f ustawy o samorządzie gminnym jest chorym zapi-

sem. Zapis ustawy o swobodzie działalności gospodarczej definiuje pojęcie działalności 

gospodarczej zupełnie inaczej niż art. 24f ustawy o samorządzie gminnym. Najem, korzy-

stanie z własnego mienia przez osobę prawną jest działalnością gospodarczą. Po stronie 

Rady Miejskiej leży decyzja co należy uczynić z tym projektem uchwały. 

Ad vocem

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Krzysztof ŁOZIŃSKI wyraził swoje sprzeczne sta-

nowisko  ze  stanowiskiem  Pełnomocnika  Burmistrza  Miasta  d/s  Prawnych  Grzegorzem 

CZUDAJ oraz Radnym Franciszkiem NOWAK. 
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Radny Marek PORADA wyjaśnił, że skutkiem kontroli nie są obciążenia komornicze - są 

one wynikiem działalności klubów. Radny wyjaśnił, że niechętnie zrzekł się funkcji Prezesa 

w Klubie, gdyż jest związany z tym środowiskiem i chce mu dalej pomagać. 

Radny Jerzy WĘGIELSKI: „wykazałam  błędy formalno-prawne  uzasadnienia  projektu 

uchwały... W uzasadnieniu podano, że jestem członkiem zarządu TS GWAREK, prowadzę 

działalność gospodarczą. Wnioskodawca ten zapis powinien zmienić.  Kontrola w Klubie 

była przeprowadzona nierzetelnie. Zaglądanie do teczki i robienie notatki, nie wiem, czy 

jest zgodne z prawem (...) Kontrolujący nie ustalił, kto jest na dzień kontroli w Zarządzie 

Klubu. To uzasadnienie poszło do wojewody, dostało się do prasy, proszę je zmienić.”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY: „Dobrze ze Pan CZUDAJ wspomniał 

o  zapisie  ustawy o  swobodzie działalności  gospodarczej,  Radni  dostaną jej  zapisy do 

wglądu. Na pewno zapis art 24f ustawy o samorządzie gminnym zostanie zmieniony – 

trwają prace nad tym w parlamencie. Burmistrz Miasta wystąpił z tym projektem, gdyż nie 

lubi jak się go krytykuje – nie ma sukcesów, bez porozumienia z Radą tych sukcesów mieć 

nie będzie. Radni wspierający ten projekt pewnie myślą, że nie można nic zrobić. Gdyby 

cała Rada zagłosowała jednomyślnie przeciw, Wojewoda również widział by jak ją inter-

pretować. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS powtórzył wniosek o przekazanie 

projektu uchwały do dalszego (ponownego) rozpoznania w Komisji REWIZYJNEJ oraz Ko-

misji BEZPIECZEŃSTWA i PORZĄDKU PRAWEGO. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 12 Radnych, przeciw – 8 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 1 Radny. Wniosek został przyjęty. 

Radny Franciszek NOWAK zgłosił wniosek o reasumpcję głosowania. Następnie popro-

sił Radcę Prawnego o interpretację art 25a, gdyż odbyło się głosowanie nad uchwałą, któ-

ra związana jest interesem prawnym Radnego, a ów Radny wziął udział w głosowaniu nad 

tym projektem.
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 6 Radnych, przeciw – 10 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 0 Radnych. Wniosek nie został przyjęty.  

Radny Jerzy WĘGIELSKI złożył  wniosek o  reasumpcję głosowania,  uzasadniając go 

tym, iż głosowanie było związane z projektem uchwały, która jego dotyczy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek. 

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie (22 głosy „za”).

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej  ponownie poddał pod głosowanie wniosek 

złożony przez Wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej Łukasza GARUS. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 12 Radnych, przeciw – 6 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 0 Radnych. Wniosek został przyjęty.  

Ad. 8
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnię-

cia mandatu radnego Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach w  okręgu wyborczym Nr 3.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY przedstawił zgodnie z uzasadnieniem 

projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego Piotr WYCISK poin-

formował, że Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie w/w projekt uchwały.

Dyskusja:

Przewodniczący  Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował,  że  z  ubolewaniem 

przyjmuje rezygnację Jakuba CHMIELA z funkcji  Radnego. Radny ów wykazał się kre-

atywnością w Radzie, miał doświadczenia gospodarcze i odwagę w podejmowaniu walki 

z niedorzecznością oraz w prowadzeniu otwartej polemiki z Burmistrzem Miasta,  nie zale-

żało mu na korzyściach płynących z tej funkcji – dietę przekazuje na cele charytatywne. 

Następnie zaprosił Jakuba CHMIEL do czynnego udziału w pracach Rady i Komisji. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  podziękował  Jakubowi 
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CHMIEL za prace w Radzie Miejskiej oraz odwagę w działaniach i pracy w samorządzie. 

Nauka z pracy w samorządzie polega na dostrzeżeniu pracy ludzi, a nie tylko cyfr w ra-

chunku zysków i strat. Następnie zwrócił się do Radcy Prawnego o opinię, czy Radnemu 

Jakubowi CHMIEL wygasł mandat z chwilą złożenia oświadczenia, czy nastąpi to dopiero 

z chwilą podjęcia takiej uchwały przez Radę. 

Radca Prawny Maciej HONIEK przytoczył zapis art. 190 ustawy z dnia 16 lipca 1998 r. 

Uchwały  Ordynacja  wyborcza  do  rad  gmin,  rad  powiatów  i  sejmików  województw, 

z którego wynika, że wygaśnięcie mandatu Radnego występuje wskutek jego pisemnego 

zrzeczenia się, natomiast Rada Miejska stwierdza wygaśniecie uchwały do trzch miesięcy. 

Gdyby mandat radnego miał wygasnąć dopiero po podjęciu takiej uchwały przez Radę, 

zapis art. 190 byłby zupełnie inny. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Jarosław  ŚLEPACZUK  zaapelował  do  Jakuba 

CHMIEL o wycofanie swojego oświadczenia woli. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Krzysztof ŁOZIŃSKI zaapelował (również w imie-

niu Klubu Radnych Przymierze Społeczne) do Jakuba CHMIEL o powrót do Rady. Zwraca-

jąc się do Radnego Franciszka NOWAKA poinformował, iż powinien on wstydzić się, że 

odgania od stołu obrad osobę, której należy się przy nim miejsce. 

Radny Krzysztof SZNAJDER zwrócił się do Jakuba CHMIEL o powrót do prac w Radzie. 

Były Radny Jakub CHMIEL podziękował, za wszystkie głosy. Następnie wyjaśnił, że jego 

decyzja spowodowana była brakiem współpracy pomiędzy Radą Miejską, a Burmistrzem 

Miasta. „Miasto ma bardzo słaby zarząd – czego dowodem jest dzisiejszy projekt uchwał 

związany z podwyżkami czynszów. W związku z obniżkami ceny euro, wiele firm ma po-

ważne problemy finansowe. Podwyżki cen czynszów - jeżeli Gmina chciała je wyrównać 

do  poziomu  pozostałych  właścicieli  kamienic,  powinna  to  robić  stopniowo,  rozmawiać 

z kupcami. Taka podwyżka z dnia na dzień jest nieporozumieniem. (...) Jest to dowód na 

to, że zarząd nie nadaje się do swojej funkcji.”  Zwracając się do Radnego Franciszka NO-

WAKA poinformował, że on odchodzi z Rady z własnej woli, natomiast Radny NOWAK, 

będzie musiał odejść, bo tak mu nakaże prawo. Radny przeprosił za wszystkie swoje ner-

wowe wystąpienia oraz przypomniał, że jego misją pracy w Radzie były pozytywne zmiany 
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w mieście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 9 Radnych, przeciw – 10 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 1 Radny. Rada Miejska nie przyjęła projektu uchwały.

 

Radca Prawny Maciej HONIEK poinformował, że Rada Miejska znalazła się w patowej 

sytuacji, ponieważ jej zadaniem jest tylko potwierdzenie rezygnacji z mandatu. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK wyraził  opinię,  że jeżeli 

Rada Miejska nie podjęła w dniu dzisiejszym tego projektu uchwały to mandat Radnego 

Jakuba CHMIELA wygaśnie po upływie 3 miesięcy. 

Radca Prawny Maciej HONIEK wyjaśnił, że nie można się zgodzić z taką interpretacją 

art. 190 Ustawy Ordynacja wyborcza do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw.

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił przerwę

Po przerwie:
Były Radny Jakub CHMIEL złożył wniosek o reasumpcję głosowania, oraz poprosił Rad-

nych o poparcie przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek. 

Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie (15 głosów „za”).

Głosowanie nad projektem uchwały
Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 11 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 4 Radnych. Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr XXIX/296/2008     w spra-
wie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Rady Miejskiej w Tarnowskich Gó-
rach w  okręgu wyborczym Nr 3.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej  wręczył Jakubowi CHMIEL pamiątkowy prezent, w po-

dziękowaniu za pracę w samorządzie Gminy Tarnowskie Góry. 
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Ad. 9
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale bu-

dżetowej na 2008 rok wraz  z autopoprawką.

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO  przestawiła projekt uchwały zgodnie z uzasadnie-

niem. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „sugeruję, by zawiesić ten punkt i zacząć pracę nad projek-

tem uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziałów w podwyż-

szonym kapitale zakładowym spółki działającej pod firmą Pałac w Rybnej Spółka z ograni-

czoną odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach, gdyż jest to ważny element 

projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej.”

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10 minutową przerwę

Po przerwie:

Radny Stanisław KOWOLIK: „ponieważ problem dokapitalizowania Pałacu w Rybnej jest 

w porządku dziennym jako następny po uchwale w sprawie zmian w uchwale budżetowej, 

wnoszę,  aby  najpierw  zająć  się  projektem  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału 

zakładowego i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki działającej  

pod  firmą  Pałac  w  Rybnej  Spółka  z  ograniczoną  odpowiedzialnością  z  siedzibą  w 

Tarnowskich Górach,  co spowoduje,  że ta cześć projektu w sprawie zmian w uchwale 

będzie  załatwiona.  Sprawa  ta,  sama  w sobie  wymaga  odrębnej  dyskusji.  W  uchwale 

budżetowej  mamy  wiele  innych  ważnych  spraw,  ale  problem  Pałacu  w  Rybnej  jest 

szczególny”.

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że zostało nawiązane 

porozumienie, by Rada dokonała dotacji dla Pałacu w Rybnej. Następnie zaproponował, 

aby jednak pozostać przy tym punkcie porządku obrad. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „co to znaczy: dogadaliśmy się z Burmistrzem i chcemy do-

kapitalizować Pałac w Rybnej? Przecież  Rada jest przed tym rozstrzygnięciem. Być może 

Pan się dogadał  z Burmistrzem, ale nikt  poza tym...”  Następnie Radny powtórzył  swój 
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wniosek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  poinformował,  że Regulamin Rady 

Miejskiej nie przewiduje składania wniosku o zmianę porządku obrad po jego zatwierdze-

niu. 

Radny Stanisław KOWOLIK powtórzył zasadność sformułowanego przez niego wniosku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej  poddał pod głosowanie  wniosek Radnego Stanisława 

KOWOLIK o zmianę w porządku obrad. 

Za przyjęciem wniosku głosowało – 3 Radnych, przeciw – 12 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 3 Radnych. Wniosek nie został przyjęty. 

Radny Marek JAWORSKI poinformował, że w dyskusji nad zmianą w uchwale budżeto-

wej  będzie  poruszany  temat  dokapitalizowania  Pałacu  w  Rybnej,  natomiast  kolejna 

uchwała będzie tylko jego uzupełnieniem. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY  wyjaśnił,  że porządek obrad został 

tak zbudowany, aby obrady sprawnie przebiegały. 

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

że Komisja negatywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały. Następnie poinfor-

mował, że odsyła cały projekt uchwały pod obrady Rady. 

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Skarbnik Miasta Janina NAMYSŁO przedstawiła propozycje zmian w projekcie uchwały 

budżetowej: § 1 pkt 8 zmienia zapis na: „Upoważnić Burmistrza Miasta do: a) zaciągania 

zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym (2009 r.) jest niezbędna 

dla zapewnienia ciągłości działania gminy i termin zapłaty upływa w 2009 roku do kwoty  

6.000.000 zł;b)przekazania uprawnień innym jednostkom organizacyjnym gminy do zacią-

gania zobowiązań z tytułu umów, których realizacja w roku następnym (2009 r.) jest nie-

zbędna dla zapewnienia ciągłości działania jednostek i termin zapłaty upływa w 2009 roku  
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do kwoty 500.000 zł (dla Kierownika MZUiM)”. Pomoc dla innej Gminy – Koszęcin, Bur-

mistrz Miasta proponuje rozwiązanie rezerwy ogólnej oraz wyda Zarządzenie, natomiast 

w uchwale podjętej przez Radę musi znaleźć się zapis, że jej wykonanie powierza się Bur-

mistrzowi Miasta. 

Radny Kazimierz SZCZERBA przypomniał, że na sesji będą rozpatrywane dwa wnioski, 

które nie są ujęte w uchwale budżetowej. 

Ponieważ minęła 8 godzina obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr  SZCZĘSNY 
poddał pod głosowanie wniosek o kontynuacji obrad sesji Rady Miejskiej.  

Za przyjęciem wniosku głosowało – 10 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 1 Radny. Wniosek został przyjęty. 

Radny Stanisław KOWOLIK:„Wysoka Rado, chciałbym się zatrzymać nad jednym, ze 

składników tego projektu. Problem dokapitalizowania Spółki Pałac w Rybnej uważam za 

problem sam w sobie. Zatem powinniśmy go omawiać odrębnie. Wcześniej usłyszałem 

głosy kilku radnych, że jest  wola,  żeby przejść do przyjęcia uchwały bez dyskusji.  Nie 

mogę się zgodzić z takim podejściem, gdyż dysponuję wiedzą przekazaną mi m.in. przez 

Burmistrza.  Nie  zgadzam  się  z  uzasadnieniem  projektu  uchwały  o  dokapitalizowanie 

Pałacu  w Rybnej.  W  uzasadnieniu  tym  jest  mowa,  o  tym,  iż  cytuję:  „w celu  poprawy 

sytuacji  finansowej  oraz  stworzenia  możliwości  utrzymania  konkurencyjnej  pozycji  na 

rynku konieczne jest dokapitalizowanie tej spółki o kwotę 100 tys. zł”. W tym momencie 

chciałbym  wrazić  żal,  że  nie  ma  między  nami  niepokornego  przedsiębiorcy  Jakuba 

CHMIEL. Normalnym działaniem jest, że w momencie, gdy spółka prawa handlowego ma 

słaby wynik,  to  zanim przejdzie  się  do  jej  dokapitalizowania,  należy przygotować plan 

naprawczy.  W tym przypadku mam wrażenie, że kroki są czynione odwrotnie. Nie ma 

mowy o programie naprawczym. Nie mamy gwarancji, że za parę miesięcy nie pojawi się 

podobny projekt uchwały o kolejne podwyższenie kapitału spółki. Ktoś powiedziałby, że 

jestem pesymistą, jednak jest to wynik myślenia opartego na podstawowej przezorności.

(...) 

W  dniu  2  grudnia  ubiegłego  roku,  gdy  przyznawaliśmy  tytuł  Honorowego  Obywatela, 

rzutem  na  taśmę,  przy  niepełnym  składzie  Rady,  przeforsowano  uchwałę  o 

dokapitalizowaniu  Spółki  Pałac  w  Rybnej  o  kwotę  50  tys.  zł.  Wtedy  dbając  o mienie 

publiczne, złożyłem interpelację, w której min. stwierdziłem, że dokapitalizowanie Spółki 

nie  miało  racjonalnego  uzasadnienia.  Postawiłem  pytania,  na  które  uzyskałem, 

niesatysfakcjonujące mnie  wtedy,  odpowiedzi  Burmistrza  Miasta.  A oto  fragment  mojej 
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interpelacji: „Proszę o przedstawienie sytuacji firmy Pałac w Rybnej w roku 2006 i 2007.  

Na  co  zostały  przeznaczone  środki  z dokapitalizowania  spółki,  czy  Burmistrz  widzi  

konieczność kolejnego dokapitalizowania spółki? Jakie są plany Władz Miasta dotyczące 

przyszłości  tej  spółki?  Czy  rozważana  jest  możliwość  zbycia  pałacu?...  Otrzymałem 

odpowiedź:  „w  roku  2006  spółka  zanotowała  stratę  w wysokości  15  tys  zł,  w  2007r.  

(...)spółka poniosła stratę w wysokości ponad 45 tys. zł.”  Rozumiem, że przy stracie 45 

tys. zł, kwota dokapitalizowania na wysokości 50 tys. zł miała sens. Jaki Władze Miasta 

miały wtedy plan naprawczy, który Panu Burmistrzowi pozwolił na taką odpowiedź na moją 

interpelację:  „nie  jest  rozważane  kolejne  wystąpienie  do  Rady  Miejskiej  o  

dokapitalizowanie  spółki  (...).”  Mając  taką  odpowiedź,  jaką  konstatację  możemy 

sformułować?  Mija  parę  miesięcy,  nie  było  programu  naprawczego,  otrzymałem 

gwarancję, że kolejnych wystąpień o dokapitalizowanie spółki nie będzie, a teraz złożony 

został projekt uchwały o dokapitalizowanie spółki w wysokości 150 tys zł. Uzasadnienie 

projektu uchwały,  mówiąc oględnie, jest nie do końca proporcjonalne do tej  kwoty.  Jak 

wygląda funkcja kontrola Władz Miasta wobec Spółki? Jak wyglądała sprawa programu 

naprawczego na koniec 2007r.? Jak wygląda rozliczenie Władz Zarządu Spółki? Kiedy 

wystąpiła zmiana w Zarządzie Spółki? Jakie wnioski wyciągnięto? Od odpowiedzi na te 

pytania uzależniamy nasze stanowisko w sprawie projektu uchwały.”

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  przypomniał,  że  Burmistrz  Miasta 

szeroko prezentował sprawę dokapitalizowania spółki na posiedzeniu Komisji BUDZETU 

i FINASÓW oraz Komisji  INFRASTRUKTURY I ROZWOJU MIASTA,  w dalszej części 

dyskusji głos zabierze Preses Spółki Pałac w Rybnej sp. z o.o. Adam MORAWIEC. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK złożył wniosek o skróce-

nie wypowiedzi Radnych do 3 min. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „Jestem za skondensowaniem dyskusji. Jednak sprawa ta 

jest szczególnej wagi, dotyczy majątku gminy. Proszę Radnego o wycofanie tego wniosku. 

Ważne jest  byśmy znali  maksimum szczegółów, które pozwolą na racjonalnie podjęcie 

decyzji.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK poinformował, iż podtrzy-

muje swój wniosek. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie złożony wniosek. 
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Za przyjęciem wniosku głosowało – 12 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu wstrzy-

mało się – 1 Radny. Wniosek został przyjęty. 

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Łukasz  GARUS:  zapytał,  co  należy  zrobić  by 

Spółka Park w Rybnej sp. z o.o. nie osiągała więcej strat. Czy Gmina planuje sprzedaż pa-

łacu?

Radny Marek JAWORSKI: wyraził opinię, że należy zastanowić się nad funkcjonowaniem 

spółki, jej dalszego trwania w obecnej strukturze. „W uzasadnieniu pojawiło się sformuło-

wanie, iż Gmina chce podtrzymać „konkurencyjność spółki” - spółka ma wyłączność na or-

ganizowanie imprez przez Gminę. Spółka nie będzie przynosiła zysków, gdyż nie da się 

zarobić na kulturze. Obiekt „Spodek” w Katowicach boryka się z problemami finansowymi. 

Kolejne  przekazywanie  środków będzie  przedłużaniem funkcjonowania  podmiotu,  który 

bez wsparcia Gminy sobie nie poradzi.” Radny zwrócił uwagę, że w obiekt w trakcie orga-

nizowanych koncertów może pomieścić ograniczoną widownię. Następnie zadał pytanie 

o przyczynę poniesionych strat przez Spółkę?

Radny Józef HARWIG wyraził pogląd, iż przyjęcie przedmiotowego projektu uchwały, jest 

„krokiem w dobrym kierunku”.

Radna Alicja KOSIBA-LESIAK zwróciła uwagę, iż w projekcie uchwały znalazły się wy-

datki, które nie są priorytetowe dla Gminy. 

Radny Krzysztof SZNAJDER poparł wniosek o dokapitalizowanie Spółki Pałac w Rybnej 

sp. z o.o. Spółka ma zostać restrukturyzowana pod kierunkiem zmniejszenia strat.  Na-

stępnie przypomniał, iż Spółka nie może korzystać z umorzenia podatku od nieruchomo-

ści, powstały zobowiązania wobec pracowników, natomiast stworzenie zakładu budżeto-

wego byłoby zbyt kosztowne dla budżetu Gminy. W czasie remontu stali  widowiskowej 

w Tarnogórskim Centrum Kultury Pałac w Rybnej będzie miejscem zastępczym w organi-

zacji imprez kulturalnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK wyraził opinię, że dokapi-

talizowanie Spółki jest dobrym posunięciem, pozwoli ono na uniknięcie likwidacji  Spółki 

Pałac w Rybnej sp. z o.o. oraz dalsze prowadzenie przez nią działalności kulturalnej. Na-
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stępnie przedstawił przykład funkcjonowania Ośrodka KAMIEŃ w Rybniku. 

Radny Feliks KOWALSKI poparł projekt uchwały. Następnie zadał pytanie skierowane do 

Prezesa Spółki Adama MORAWIEC: „ile środków finansowych będzie potrzebne dla pra-

widłowego funkcjonowania spółki?”

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY wyraził opinię, że Spółka powinna być 

już wcześniej dokapitalizowana, gdyż istnieje niebezpieczeństwo, że wierzyciele mogą wy-

stąpić o upadłość spółki lub skierować sprawę na drogę postępowania administracyjnego. 

Spółka wymaga zmian w zarządzaniu. Obecnie Rada Nadzorcza spracuje w Spółce spo-

łecznie – czy taki stan będzie trwał nadal? 

Odpowiadając  na  pytania  Radnych Zastępca  Burmistrza  Miasta  Piotr 
SKRABACZEWSKI wyjaśnił: 
– Spółka  prowadzi  szeroką  działalność  (również  gospodarczą:  gastronomiczną 

i hotelarską),  pojawiła  się  na  rynku  szeroka  konkurencja,  a  także  zmieniły  się 

możliwości  umarzania  podatku  od  nieruchomości  co  przyczyniło  się  do  ujemnego 

wyniku finansowego.

– Inny był  obraz Spółki w 2007roku, inny jest na I półrocze 2008r. Narastająca strata 

finansowa  (przekraczająca  50%  kapitału)  Spółki  uniemożliwiła  Burmistrzowi  Miasta 

umorzenie podatku od nieruchomości. 

– Gmina nie planuje sprzedać Pałacu w Rybnej.

– Stworzenie zakładu budżetowego byłoby zbyt dużym obciążeniem dla budżetu. 

– Restrukturyzacja  spółki  prowadzona  jest  w  dwóch  etapach:  krótkoterminowa 

(doprowadzenie  do  uniknięcia  upadłości  spółki)  oraz  długoterminowa  (odzyskanie 

zyskowności). 

– Intencją właściciela, czyli Gminy jest to, by spółka prowadząc działalność gospodarczą 

otrzymywany zysk przekazywała na swoje utrzymanie. 

– W  celu  obniżenia  kosztów została  zmieniona  umowa użyczenia  nieruchomości  dla 

Spółki oraz zrealizowano inwestycję wymiany kotła CO na gazowy.

– Trwają  prace  nad  wnioskiem  do  funduszy  pomocowych  dot.  remontu  placówek 

świadczących  usługi  kulturalne  w obiektach  zabytkowych  oraz  ich  otoczenia,  jest 

przygotowany  program  funkcjonalno-użytkowy  oraz  opracowany  wniosek  studium 

wykonalności. 
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Dodatkowych informacji  w sprawie Spółki  udzielił Prezes Spółki  Pałac w  Rybnej Sp. 
z o.o.  Adam  MORAWIEC  informując,  iż  pełni  swoją  funkcję  honorowo.  Spółka 

współpracując z Wydziałem Inwestycji oraz Biurem Strategii i Rozwoju Miasta poczyniła 

starania  o  uzyskanie  dodatkowych  środków na  podniesienie  i  renowacje  infrastruktury 

wewnątrz Pałacu. W  1997r.,  spółka wzięła na siebie zadanie prowadzenia działalności 

kulturalnej  oraz  rolę  firmy  zajmującej  się  działalnością  gospodarczą.  Od  tego  czasu 

funkcjonujące wyposażenie oraz instrumenty funkcjonujące w celach zarobkowych Spółki 

znacznie się zamortyzowały. Szansą na dalsze samofinansujące funkcjonowanie Spółki 

jest  pozyskanie  środków  zewnętrznych  lub  zaplanowanie  remontów.  Plan  rewitalizacji 

Pałacu został  rozpoczęty.  W  celu aktywizacji  spółki  powinny być prowadzone działania 

marketingowe (Wydział Promocji podjął się zadania stworzenia strony internetowej). 

Ad vocem:

Radny Stanisław KOWOLIK:  „o ile wystąpienie Pana Prezesa, może napawać pewną 
dozą optymizmu,  o  tyle  fragment  wystąpienia  Pana Burmistrza  mnie  przeraził...  Jeżeli 
otrzymujemy  precyzyjną  wiedzę,  w  formie  odpowiedzi  na  interpelacje,  w  której  są 
przytoczone jednoznaczne dane, wskazujące na pełne rozpoznanie problemu, to jest to 
dla Radnych materiał źródłowy. Tymczasem w trzy miesiące po otrzymaniu odpowiedzi, że 
władze  miasta  nie  planują  kolejnego  zwiększenia  kapitału  spółki,  pojawia  się  projekt 
uchwały w sprawie dofinansowania Rybnej w kwocie 150 tys. zł. Zatem możemy założyć, 
że większość odpowiedzi na interpelacje jest niewiarygodna, bowiem – jak stwierdza Pan 
Burmistrz -  odpowiada stanowi faktycznemu w danym momencie.  To znaczy w dniu 8 
maja jest taka wiedza, a 9 maja już inna. Nie możemy zgodzić się na tej sali, iż informacje, 
które  przekazuje  radnym  Burmistrz  Miasta  nie  są  pewne  i  stałe.  Jak  można  sobie 
wyobrazić,  że  Burmistrz  Miasta  nie  zna  bilansu  zamknięcia  spółki  na  rok  2006?  (...) 
Jesteśmy zaniepokojeni brakiem rozeznania w sytuacji firm gminnych (...)”

Radny Marek  JAWORSKI:  „popieram  wystąpienie  Radnego  KOWOLIKA,  ale  również 

wystąpienie  Pana  Prezesa  rodziło  nadzieję  w  patrzeniu  na  przyszłość.  Zabrało 

merytorycznych informacji dotyczących bilansu, faktów ekonomicznych wskazujących na 

zasadność  przedłużania  trwania  tego  podmiotu.  Może  inna  forma  zarządzania  byłaby 

właściwsza. Uspokoiły mnie słowa Prezesa odnośnie podejmowania prób mających na 

celu pozyskanie środków z zewnętrznych. Co jest przyczyną tak dużych strat Spółki, czy 

tylko fakt, że nie można umorzyć podatku od nieruchomości? Co przemawia za tą formą 

utrzymania spółki? Powinniśmy wrócić do tematu, przynajmniej na Komisjach i zapoznać 

się z przyczynami powstawania tej sytuacji finansowej Spółki oraz zastanowić się jak ma 

64



funkcjonować obiekt w zakresie kultury. Wszystkie imprezy Gminne powinny odbywać się 

w Pałacu w Rybnej.”

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Łukasz GARUS  poinformował, że zmiana spółki 

w zakład budżetowy odbiłoby się niekorzystnie na finansach Gminy. Obecna forma funk-

cjonowania spółki jest najbardziej korzystna. Prezes Spółki nie powinien rezygnować z wy-

nagrodzenia. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK  poprosił  Prezesa Spółki 

o przedstawienie Biznes Planu Spółki. 

Radny Stanisław KOWOLIK:„proszę o podanie składu Rady Nadzorczej, oraz podanie 

kwot wyniku finansowego na 2006r. oraz 2007r.  a także wyniku finansowego na koniec I 

półrocza 2008r. Odnośnie wypowiedzi liberalnie nastawionego Radnego Łukasza GARUS, 

musze stwierdzić, że wyobrażam sobie, że można rzetelną prace menedżerską prowadzić 

w spółce,  znając  jej  kiepską  kondycję  i  nie  upominając  się  o  odpowiedni  ekwiwalent 

menadżerski  (...)  Myślę,  że  Prezes   Pałacu  w Rybnej  jest  w stanie  wykonać  rzetelną 

pracę.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI poinformował, że do końca mar-

ca  2007 r. w skład Rady Nadzorczej Spółki wchodził: Radca Prawny P. Tuczmik-Tukaj, 

Ilona Łuczak i Grzegorz Marcol; w I połowie 2007r. w jej skład wchodzili Grzegorz Marcol, 

Ilona Łuczak, Michał Fajer; od 30 czerwca 2008r w skład Rady wchodzą Grzegorz Marcol, 

Michał Fajer i Grzegorz Czudaj. Rada Nadzorcza nie pobiera wynagrodzenia, wcześniej to 

wynagrodzenie wynosiło kilkaset złotych. Wynik na koniec 2006r. wynosił minus 15.900 zł, 

w 2007r. minus 45.700 zł, na I półrocze 2008r. minus 51.000 zł. Z powodu zmiany reali 

funkcjonowania spółki poproszono Pana Adama MORAWIEC o ocenę Spółki. Skończyła 

się koniunktura na dotychczasowe funkcjonowanie Spółki.  Informacje o kondycji Spółki 

uzyskiwane są z wyników finansowych. Nie ma prognoz, na których podstawie można by 

się oprzeć w prognozowaniu jej działalności. Należy restrukturyzować Spółkę. Dokapitali-

zowanie Spółki jest potrzebne, aby uzyskać czas na zastanowienie się, co należy z nią 

zrobić. 

Skarbnik  Miasta  Janina NAMYSŁO  przypomniała  autopoprawkę  do  projektu  uchwały 

w sprawie zmian w uchwale budżetowej. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania  projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 1 Radny. Rada Miejska przyjęła Uchwałę   Nr XXIX/297/2008   w sprawie 
zmian w uchwale budżetowej na 2008 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 10 
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału 

zakładowego i objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki działającej 

pod firmą Pałac w Rybnej Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnow-

skich Górach.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta Piotr 
SKRABACZEWSKI.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK złożył wniosek o przejście 

do głosowania bez dyskusji nad projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Rada  Miejska  w  wyniku  głosowania  przyjęła  wniosek  jednomyślnie  (18  głosów 
„za”).

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania  projektu uchwały.

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXIX/298/2008     w spra-
wie podwyższenia kapitału zakładowego i objęcia udziałów  w podwyższonym kapi-
tale zakładowym spółki działającej pod firmą Pałac w Rybnej Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 11 i 12
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Kolejne punkty porządku obrad to:

1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tarnow-

skie Góry dla Gminy Herby poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej 

w dniu 15 sierpnia 2008 r.

2. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tarnow-

skie Góry dla Gminy Koszęcin poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrznej 

w dniu 15 sierpnia 2008 r.

Powyższe  projekty  uchwał  zostały  przedstawione  przez  Zastępcę  Burmistrza  Miasta 
Piotr SKRABACZEWSKIEGO.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finan-

sowej  z budżetu  miasta  Tarnowskie  Góry  dla  Gminy Herby  poszkodowanej  w  wyniku 

przejścia trąby powietrznej w dniu 15 sierpnia 2008 r.

Radny Stanisław KOWOLIK zgłosił wniosek o przejście do głosowania nad projektami 

uchwał bez dyskusji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

W  drodze  głosowania  Rada  Miejska  przyjęła  wniosek  jednomyślnie  (18  głosów 
„za”).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej przystąpił  do  procedury  głosowania  nad  projektami 

uchwał. 

Ad. 1

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  Uchwałę 

Nr     XXIX/299/2008   w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tar-
nowskie Góry dla Gminy Herby poszkodowanej w wyniku przejścia trąby powietrz-
nej w dniu 15 sierpnia 2008r.  

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 15 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 
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wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  Uchwałę 

Nr     XXIX/300/2008   w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu miasta Tar-
nowskie  Góry dla Gminy Koszęcin poszkodowanej w  wyniku przejścia  trąby po-
wietrznej w dniu 15 sierpnia 2008r.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 13
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie przyznania dotacji na 

prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, nie stanowiącym wła-

sności gminy.

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
poinformował, ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Radny Marek JAWORSKI  przypomniał, że uchwała ta została przygotowana pod kątem 

pewnych prac, które zostały już rozpoczęte. Najbardziej racjonalnym podziałem kosztów 

remontu byłby podział 50% udziału Gminy, na 50% zainteresowanej strony. W projekcie 

uchwały nie znalazła się informacja o próbach pozyskiwania środków z innych źródeł np. 

Unijnych. Następnie wyraził opinię, iż Parafia Rzymskokatolicka p.w. Św. Apostołów Piotra 

i Pawła w Tarnowskich Górach jest w stanie z współfinansować koszty remontu instalacji 

elektrycznej, dla tego jest przeciwny temu projektowi uchwały. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „nie podzielam zastrzeżeń Radnego JAWORSKIEGO. Od 
strony merytorycznej projekt nie budzi wątpliwości. Chciałbym zwrócić uwagę, że wniosek 
został  zbadany  przez  Komisję,  której  opinia  została  zamieszczona  w  uzasadnieniu. 
Kościół  p.w. Św. Apostołów Piotra i Pawła jest jedną z perełek tworzących niepowtarzalny 
klimat naszego Miasta. Boryka się on z wieloma trudnościami natury budowlanej (remont 
dachu i  ścian,  remont  instalacji  grzewczej).  Uważam,  że zaangażowanie  się  Gminy w 
wymianę  instalacji  elektrycznej  jest  wyrazem  rozsądnej  dbałości  o  zasoby  zabytkowe 
Miasta. Trzeba zwrócić uwagę, że parafia z własnych środków sfinansowała opracowanie 
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projektu wymiany instalacji elektrycznej. Proszę o udzielenie jednomyślnego poparcia dla 
tego projektu uchwały. (...)”

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania nad przedmiotowym 

projektem  uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 12 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska przyjęła Uchwałę Nr XXIX/301/2008 w spra-
wie przyznania dotacji na prace konserwatorskie przy zabytku wpisanym do rejestru 
zabytków, nie stanowiącym własności gminy. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 14 
Kolejnym punktem porządku  obrad  jest  projekt  uchwały w sprawie  uchylenia  uchwały 

Nr VIII/71/2007 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 12 marca 2007. w sprawie 

przystąpienia Gminy Tarnowskie Góry do Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Me-

chanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Gospodarczego. 

Projekt uchwały zgodnie z uzasadnieniem przedstawił Zastępca Burmistrza Miasta Piotr 
SKRABACZEWSKI.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Dyskusja:
Radny Stanisław KOWOLIK: „Projekt w sprawie dofinansowania edukacyjnego zadania 

został odrzucony. Logicznym zdaje się poprawienie tego projektu. Nie należy rezygnować 

z możliwości uzyskania środków.”

W odpowiedzi  Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż został rozwiązany fun-

dusz Norweskiego Mechanizmu Finansowego i Mechanizmu Finansowego Europejskiego 

Obszaru Gospodarczego. Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie przedmioto-

wy projekt uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 13 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 
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wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska podjęła Uchwałę Nr XXIX/302/2008 w spra-
wie uchylenia uchwały Nr VIII/71/2007 Rady Miejskiej  w Tarnowskich Górach z dnia 
12 marca 2007. w sprawie przystąpienia Gminy Tarnowskie Góry do Norweskiego 
Mechanizmu Finansowego i Mechanizmu Finansowego Europejskiego Obszaru Go-
spodarczego.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 15, 16, 17, 18, 19, 20, 21
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  lokalu  użytkowego 

usytuowanego w Tarnowskich Górach przy ulicy Piłsudskiego 6.

2. Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu  mieszkalnego w budynku przy ulicy Krakowskiej  17  w Tarnowskich 

Górach.

3. Projekt  uchwały  w sprawie ustalenia  wysokości  bonifikaty przy sprzedaży na  rzecz 

najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Tylnej 1A w Tarnowskich Górach.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  bonifikat  przy  sprzedaży  na  rzecz 

najemców  lokali  mieszkalnych  w  budynku  przy  ulicy  Ks.  Wajdy  3  w  Tarnowskich 

Górach.

5. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz na-

jemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Wyspiańskiego 22, 22a  w Tarnow-

skich Górach.

6. Projekt uchwały w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy nieruchomości gruntowej 

będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

7. Projekt  uchwały  w  sprawie  wydzierżawienia  na  czas  nieoznaczony  nieruchomości 

gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry, położonej przy ulicy Skórki 5 

w Tarnowskich Górach.

Projekty uchwał zgodnie z uzasadnieniem przedstawił  Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Nieruchomościami Marek KABUS.

Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Kazimierz SZCZERBA poinformował, 

ze Komisja pozytywnie zaopiniowała  w.w projekty uchwał.

Przewodniczący Komisji  INFRASTRUKTURY I  ROZWOJU MIASTA Marek PORADA 
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poinformował, ze Komisja pozytywnie zaopiniowała w/w projekty uchwał.

Radny Krzysztof SZNAJDER zadał pytanie: „czy przedłużenie umowy na okres powyżej 

3 lat rodzi prawa dla Dzierżawcy. Czy nie jest właściwszym jest podpisanie nowej umowy 

na dzierżawę?”

Do pytania ustosunkował się  Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Ma-
rek KABUS.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Jarosław ŚLEPACZUK złożył wniosek o przejście 

do głosowania bez dyskusji nad projektami uchwał (pkt. 15 -21 porządku obrad). 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie powyższy wniosek. 

Rada  Miejska  w   wyniku  głosowania  przyjęła  wniosek  jednomyślnie  (13  głosów 
„za”).

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do procedury głosowania  projektów uchwał.

Ad. 1

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 16 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/303/2008     w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego usytu-
owanego w Tarnowskich Górach przy ulicy Piłsudskiego 6. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 17 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/304/2008   w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty przy sprzedaży na rzecz 
najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Krakowskiej 17 w Tarnowskich 
Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr XXIX/305/2008     w sprawie ustalenia wysokości bonifikaty przy sprzedaży na rzecz 
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najemcy lokalu mieszkalnego w budynku przy ulicy Tylnej 1A w Tarnowskich Gó-
rach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 4

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr XXIX/306/2008 w sprawie ustalenia wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz 
najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Ks. Wajdy 3 w Tarnowskich Gó-
rach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 5

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/307/2008   w sprawie ustalenia wysokości bonifikat przy sprzedaży na rzecz 
najemców lokali mieszkalnych w budynku przy ulicy Wyspiańskiego 22, 22a w Tar-
nowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 6

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr XXIX/308/2008 w sprawie przedłużenia umowy dzierżawy nieruchomości grunto-
wej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 7

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/309/2008   w sprawie wydzierżawienia na czas nieoznaczony nieruchomości 
gruntowej będącej własnością Gminy Tarnowskie Góry, położonej przy ulicy Skórki 
5 w Tarnowskich Górach.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 22, 23, 24
1. Projekt  uchwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 
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w  Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej pn. „ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”, polegającej na 

likwidacji Przychodni Nr 3 w Bytomiu przy ul. Arki Bożka 15a, Przychodni Terapii 

Uzależnienia od Alkoholu i Współuzależnienia w Bytomiu przy ul. Arki Bożka 15a, 

Przychodni Nr 4 w Bytomiu przy pl. Wolskiego 4, Przychodni Nr 9 w Bytomiu przy 

ul. Cyryla i Metodego 38.

2. Projekt  chwały  w  sprawie  wydania  opinii  do  projektu  uchwały  Rady  Miejskiej 

w Bytomiu  dotyczącej  reorganizacji  samodzielnego  publicznego  zakładu  opieki 

zdrowotnej pn. „ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”, polegającej na 

likwidacji Przychodni Nr 2 w Bytomiu przy ul. Strzelców Bytomskich 9, Przychodni 

Nr 6 w Bytomiu przy  ul. Orzegowskiej 52a i ul.Zabrzańskiej 8 i Przychodni Nr 13 

w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 84.

3. Projekt uchwały w sprawie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w By-

tomiu dotyczącej reorganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowot-

nej pn. „ Zakład Lecznictwa Ambulatoryjnego w Bytomiu”, polegającej na likwidacji 

Przychodni Nr 1 w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 67, Przychodni Nr 8 w Bytomiu 

przy ul.  Stolarzowickiej  108, Przychodni  Nr 11 w Bytomiu przy ul.  Tysiąclecia 3, 

Przychodni Nr 12 w Bytomiu przy ul. Szymały 122b oraz Przychodni Medycyny Pra-

cy w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 67.

Projekty uchwał przedstawił  Pełnomocnik Burmistrza Miasta ds. Rozwiązywania Pro-
blemów Uzależnień – Kajetan KANSY. 

Wiceprzewodnicząca  Komisji  ds.  RODZINY,  ZDROWIA I  POMOCY  SPOŁECZNEJ 
Alicja KOSIBA – LESIAK poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmio-

towe projekty uchwał.

Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Prawnego Piotr WYCISK poin-

formował, że Komisja zaopiniowała pozytywnie przedmiotowe projekty uchwał.

Wobec braku chętnych do dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do proce-

dury głosowania projektów uchwał:

Ad. 1

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 13 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu 
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wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska podjęła Uchwałę     Nr XXIX/310/2008   w spra-
wie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotyczącej reor-
ganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „Zakład Lecz-
nictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji  Przychodni  Nr  3 
w Bytomiu przy ul.  Arki  Bożka 15a,  Przychodni  Terapii  Uzależnienia  od Alkoholu 
i Współuzależnienia w Bytomiu przy ul. Arki Bożka 15a, Przychodni Nr 4 w Bytomiu 
przy pl. Wolskiego 4, Przychodni Nr 9 w Bytomiu przy ul. Cyryla i Metodego 38.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 2

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 14 Radnych, przeciw – 3 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Rada Miejska podjęła  Uchwałę   Nr XXIX/311/2008    w spra-
wie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotyczącej reor-
ganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „Zakład Lecz-
nictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji  Przychodni  Nr  2 
w Bytomiu przy ul.  Strzelców Bytomskich 9, Przychodni Nr 6 w Bytomiu przy ul. 
Orzegowskiej 52a i ul. Zabrzańskiej 8 i Przychodni Nr 13 w Bytomiu przy ul. Piłsud-
skiego 84.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 3

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 10 Radnych, przeciw – 4 Radnych, od głosu 

wstrzymało się – 2 Radnych. Rada Miejska podjęła  Uchwałę   Nr XXIX/312/2008   w spra-
wie wydania opinii do projektu uchwały Rady Miejskiej w Bytomiu dotyczącej reor-
ganizacji samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej pn. „Zakład Lecz-
nictwa  Ambulatoryjnego  w  Bytomiu”,  polegającej  na  likwidacji  Przychodni  Nr  1 
w Bytomiu przy ul. Piłsudskiego 67, Przychodni Nr 8 w Bytomiu przy ul. Stolarzowic-
kiej 108, Przychodni Nr 11 w Bytomiu przy ul. Tysiąclecia 3, Przychodni Nr 12 w By-
tomiu  przy  ul.  Szymały  122b  oraz  Przychodni  Medycyny Pracy  w  Bytomiu  przy 
ul. Piłsudskiego 67.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 25 
Kolejny punkt porządku obrad to projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobowego Ko-

misji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU.
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Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY. 

Radny Marek JAWORSKI wyjaśnił, iż skład Komisji jest czteroosobowy, ponadto brak jest 

osoby pełniącej funkcję Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Radny Franciszek NOWAK zaproponował kandydaturę  Radnego Feliksa           KO-
WALSKIEGO do pracy w Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU, na co Radny wyraził 

zgodę.

Radny Franciszek NOWAK zaproponował zmianę w projekcie uchwały polegającą na do-

pisaniu  pkt  3:  „powołać  na  Wiceprzewodniczącego  Komisji   EDUKACJI,  KULTURY 

I SPORTU Radnego ...”.

Kandydat Feliks KOWALSKI w przeprowadzonym głosowaniu jawnym otrzymał na-
stępującą ilość głosów: 10 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”

Po  ukonstytuowaniu  się  Komisji,  Przewodniczący  Komisji EDUKACJI,  KULTURY 
I SPORTU Marek JAWORSKI ogłosił, iż   Radny Feliks KOWALSKI  został wybrany do 

pełnienia funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji EDUKACJI, KULTURY I SPORTU. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

Za przyjęciem projektu uchwały głosowało – 19 Radnych, przeciw – 0 Radnych, od głosu 

wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada  Miejska   jednogłośnie  podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/313/2008   w  sprawie  zmiany  składu  osobowego  Komisji  EDUKACJI, 
KULTURY I SPORTU.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 26
Kolejnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie zmiany składu osobo-

wego Komisji d/s RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.
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Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY, a następ-

nie  przystąpił  do  procedury głosowania nad odwołaniem Radnego Tadeusza TORBUS 

z funkcji Przewodniczącego Komisji d/s RODZINY, ZDROWIA I POMOCY SPOŁECZNEJ.

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw –  0 

Radnych, od głosu wstrzymało się – 1 Radny. Rada podjęła Uchwałę     Nr XXIX/314/2008   
w sprawie zmiany składu osobowego Komisji d/s RODZINY, ZDROWIA I POMOCY 
SPOŁECZNEJ.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Po  ukonstytuowaniu  się  Komisji,  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Jarosław 
ŚLEPACZUK poinformował, iż żaden z członków komisji nie wyraził zgody na jej prowa-

dzenie, wobec czego nastąpi połączenie prac Komisji  d/s RODZINY, ZDROWIA I POMO-

CY SPOŁECZNEJ z Komisją OCHRONY ŚRODOWISKA I FUNDUSZY EUROPEJSKICH.

Ad. 27

Kolejny punkt porządku obrad to projekt uchwały w sprawie uzupełnienia składu osobowe-

go Komisji BUDŻETU I FINANSÓW.

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY.

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Łukasz  GARUS  zgłosił  kandydaturę  Radnego 
Piotra WYCISKA do pracy w Komisji BUDŻETU I FINANSÓW, na co Radny wyraził zgo-

dę.

Radny Józef  HARWIG zgłosił  kandydaturę  Radnego Franciszka  NOWAKA  do pracy 

w Komisji BUDŻETU I FINANSÓW, na co Radny wyraził zgodę.

Zgłoszeni kandydaci w przeprowadzonym głosowaniu jawnym otrzymali następujące ilości 

głosów:

   za        przeciw     wstrzymujących się       

Radny Piotr WYCISK      11              0           8                          
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Radny Franciszek NOWAK     8              11          1                         

Po ukonstytuowaniu się Komisji, Przewodniczący Komisji BUDŻETU I FINANSÓW Ka-
zimierz SZCZERBA poinformował, iż  Radny Józef HARWIG zostały wybrany do pełnie-

nia funkcji Wiceprzewodniczącego Komisji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie przedmiotowy projekt uchwały. 

Za  przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 18 Radnych, przeciw –  0 

Radnych,  od  głosu  wstrzymało  się  –  0  Radnych.  Rada podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/315/2008   w sprawie uzupełnienia składu osobowego Komisji BUDŻETU I FI-
NANSÓW.

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 28

Kolejny punkt porządku obrad jest Sprawozdanie z działalności Komisji REWIZYJNEJ za 

okres I półrocza 2008r

Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ Krzysztof SZNAJDER przedstawił sprawozda-

nie z działalności komisji REWIZYJNEJ za okres I półrocza 2008r. 

Ad. 29

Następnym punktem porządku obrad jest projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 

REWIZYJNEJ na okres II półrocza 2008 roku.

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił  Przewodniczący Komisji REWIZYJ-
NEJ Krzysztof SZNAJDER.

Dyskusja:
Radny Stanisław KOWOLIK odnosząc się do punktu Planu Pracy Komisji REWIZYJNEJ 

w sprawie przeprowadzenie kontroli dotyczącej projektu uchwały  w sprawie stwierdzenia 
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wygaśnięcia mandatu radnego Jerzego Węgielskiego oraz projektu uchwały  w sprawie 

stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Piotra Szczęsnego, zaproponował zapis, iż do 

końca września Komisja zajmie się tą sprawą. 

Radny  Franciszek  NOWAK przypomniał,  iż  zgodnie  z  Regulaminem  Pracy  Komisji 

REWIZYJNEJ Rada Miejska określa czas i termin rozpoczęcia i zakończenia prac Komisji.

Przewodniczący Komisji REWIZYJNEJ Krzysztof SZNAJDER złożył wniosek o sprecy-

zowanie terminu przeprowadzenie kontroli dotyczącej projektu uchwały w sprawie stwier-

dzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Jerzego  Węgielskiego oraz  projektu  uchwały 

w sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia  mandatu  radnego  Piotra  Szczęsnego na:  do 

20 października 2008r. 

Radny Stanisław KOWOLIK: „stawiam wniosek, aby kontrola w sprawie tych dwóch pro-

jektów uchwał  znalazła się w pkt 1 Planu pracy Komisji REWIZYJNEJ,  w części „bieżące 

opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej” w terminie sierpień-wrzesień, co należy ro-

zumieć do 30 września 2008r.”

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI zwrócił uwagę na ostatnią część 

sprawozdania (w dniu 23 czerwca 2008r. ponownie rozpatrzono skargę Mieszkańców  nie-

ruchomości na ul. Krawkowska 2a, Rynek 7) na Komisji  uznano skargę za zasadną, nato-

miast w Protokole Komisji   zaprotokołowano inne rozstrzygnięcie (skarga Mieszkańców 

jest niezasadna). 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY poddał  pod  głosowanie  wniosek 
Przewodniczącego Komisji REWIZYJNEJ Krzysztofa SZNAJDER.

Za  przyjęciem  wniosku  głosowało  –  11  Radnych,  przeciw  –  6  Radnych,  od  głosu 

wstrzymało się – 0 Radnych. Wniosek został przyjęty.

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie omówiony projekt uchwały. 

Za przyjęciem przedmiotowego projektu uchwały głosowało – 12 Radnych, przeciw –  3 

Radnych,  od  głosu  wstrzymało  się  –  2  Radnych.  Rada podjęła  Uchwałę 
Nr     XXIX/316/2008   w sprawie planu pracy Komisji REWIZYJNEJ na okres II półrocza 
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2008 roku.

Ad. 30

Ostatnim punktem porządku obrad jest interpelacje, wnioski, pytania Radnych oraz dysku-

sja ogólna.

Radny  Stanisław  KOWOLIK:„Chciałem  poruszyć  dwa  tematy.  Pierwszy  dotyczy  nie-

uprawnionego wystąpienia Radnego ŁOZIŃSKIEGO przy podwyżkach czynszów, wystą-

pienia ujawniającego jego złe intencje. Panie Radny, nasz Klub podejmuje decyzje i je wy-

powiada. Nie życzę sobie, aby w sytuacji, gdy stanowisko Klubu jest precyzyjne i jedno-

znaczne, Pan apelował do nas o wsparcie, bądź nie. Tym bardziej, że Pan zaprzeczał so-

bie, ponieważ myśmy stanowisko wyrazili, a Pan apelował o to samo. Proszę również, by 

Pan mojego nazwiska w podobnych przypadkach nie przywoływał. Świadczy to o Pana 

złej woli, kiedy sala jest pełna publiczności, a Pan sugeruje, że ja jakoby mam inne stano-

wisko niż Klub. To ujawnia Pana mizerne i negatywne intencje. Proszę o merytoryczne od-

noszenie się do spraw. (...) Drugim temat: Powtarzam, na posiedzeniu sesji w czerwcu, 

Rada Miejska zadecydowała o przekazaniu projektu uchwały w sprawie wygaśnięcia man-

datu Radnego Piotra SZCZĘSNEGO do zbadania przez Komisję REWIZYJNĄ i Komisję 

BEZPIECZEŃSTWA I PORZĄDKU PRAWNEGO. Wobec tego ja pytam, co Pan Przewod-

niczący zrobił, aby wykonać wolę Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Piotr SZCZĘSNY poinformował, że w Planie Pracy Ko-

misji  REWIZYJNEJ  znalazł  się  projekt  uchwały  w  sprawie  stwierdzenia  wygaśnięcia 

mandatu radnego Piotra Szczęsnego. 

Zastępca Burmistrza Miasta Piotr SKRABACZEWSKI zaprosił Radnych i Naczelników 

na spotkanie do Pałacu w Rybnej w trakcie GWARKÓW. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Piotr  SZCZĘSNY  poinformował  o  wyjeździe  do 

KUTNEJ HORA, a następnie złożył życzenia Radnym świętującym urodziny w miesiącu li-

piec-sierpień. 

Radny Stanisław KOWOLIK:  „Panie Przewodniczący, proszę mi nie przerywać. Korzy-
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stam  z  przysługującego  mi  prawa,  wynikającego  ze  sformułowań  Regulaminu.  Chcę 

stwierdzić, że Pan Przewodniczący nie odpowiedział właściwie i w sposób pełny na  pro-

blem, który przedstawiłem. Pan Przewodniczący nie poddał tego projektu uchwały pod 

opinię żadnej z Komisji, ani w czerwcu, ani w lipcu, ani w sierpniu. Jest to obstrukcja ze 

strony Pana Przewodniczącego i gra na czas. I taka może być jedynie konkluzja wynikają-

ca z Pana działań (...) Pan Panie Przewodniczący wykorzystuje swoje stanowisko nie do 

porządkowania obrad, lecz do manipulowania”.

Przewodniczący Rady Miejskiej  poinformował o możliwości złożenia  interpelacji, wnio-

sków oraz zapytań skierowanych do Burmistrza Miasta na piśmie.

Po  wyczerpaniu  przyjętego  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji,  Przewodniczący  Rady 
Miejskiej Piotr SZCZĘSNY słowami „Szczęść Boże” zamknął obrady XXIX sesji Rady 
Miejskiej w Tarnowskich Górach.

Protokołowała:

/-/ M.Solinger

      Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                                                    

                                                         /-/     Piotr SZCZĘSNY

80


